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SLOVO STAROSTY

„Pane starosto, nemůžete napsat do zpravo-
daje, aby byli lidi trošku ohleduplní a  nepo-
užívali v  neděli motorovou pilu? Vždyť přeci 
mohou řezat jindy, a  ne zrovna v  neděli po 
obědě, kdy by chtěla většina lidí odpočívat.“ 
Namítám, že motorová pila už je přirovnatel-
ná k  motorovému postřikovači na vinohrad 
anebo stromky a to nepočká. Ale je pravda, že 
ta motorová pila počká a při troše dobré vůle 
by počkala i motorová sekačka.

•  „Petře, nemůžeš napsat do zpravodaje, ať 
lidi, co se starají o vinohrady a pole nevyta-
hují nepořádek na cesty?“ Ptám se: „Jako 
myslíte, co opadá z pneumatik?“ „Ne, my-
slím to, co co vytáhnou zapřaženými stroji 
za traktory a  jsou líní si po sobě uklidit. 
Myslím ty, co si zasadili hlavičky vinohradu 
až co nejvíc k cestě a teď se neotáčí na svém 
pozemku, ale na cizím, v lepším případě na 
obecním,“ dostávám dopověď. 

• „Hoven po psech je letos nějak mega moc, 
napiš prosím tě někde, ať si to po sobě sbíraj 
(a je mně jedno, jestli psi anebo jejich páníč-
kové) nebo jim to budu házet do oken.“

• „Musíte dát dotazník i do zpravodaje. Je to 
důležité, protože starší lidi si jej čtou a ti na 
internet nechodí.“ (Tak pozor, na internet 
starší generace chodí a  dotazníky ze zpra-
vodaje nevyplňují.)

• „Vyhlaste místním rozhlasem, že nepoteče 
na ul. Zahradní celý den voda, ať to všichni 
ví. A zrovna jim řekněte, že nevíme, kdy to 
spravíme, protože je to porucha a  zjistíme 
to, až to vykopeme.“

• „Na Němčičky má být zavřená silnice, pro-
tože tam jede zase pár vyvolených rally. By 
mě zajímalo, proč si nejezdí někde na okru-
hu a  obtěžují normální lidi. Je to vůbec na 
webu, že to má být zavřené? Bylo to ve zpra-
vodaji?“

• „Ahoj, prej se změnil termín hodů, je to 
pravda?“ „A  co je na webu za termín?“ 
ptám se. „Ten, který tam je uvedený se ne-
měnil a ten platí…“, dodávám.

Informovanost lidí je důležitá. Otázkou je, jak 
moc chtějí být lidi informováni a jak moc jsou 
ochotni si informace vyhledávat sami. 

Prvními dvěma odstavečky jsem splnil slib 
dvěma mužům, který jsem dal. Odškrtávám 
si 🙂. Zbytek je ze života k tématu „informo-
vanost“. 

PANE STAROSTO NAPIŠTE, …
Nejsem si však úplně jistý, zda má vůbec smy-
sl něco psát. Pominu-li úspěšnost podobných 
výzev zveřejněných ve zpravodaji, kolik lidí si 
to vůbec přečte? Jednoduchá anketa ukázala, 
že z  Velkopavlovického zpravodaje čerpá in-
formace 1/6 obyvatel. Není to malé číslo, ale 
ani velké. Obzvláště, pokud si uvědomíme, 
že ne všichni z oné 1/6 čtou všechno. Dobře, 
má smysl to psát, ale myslím si, že vynalože-
né náklady na tištěnou podobu zpravodaje 
neodpovídají počtu čtenářů. A  tak se nabízí 
možnost zpoplatnění zpravodaje. Umocňuje 
to i fakt, že Velkopavlovický zpravodaj je zve-
řejněn v elektronické podobě na webu města, 
kde hledá informace více jak 55 % našich spo-
luobčanů.

Radní již na můj návrh o zpoplatnění zpravo-
daje zareagovali pozitivně v  květnu letošní-
ho roku. Zbývá už jen doladit místa prodeje 
a  cenu Velkopavlovického zpravodaje. Máme 
v úmyslu požádat o prodej v místních prodej-
nách, aby si pro něj občané nemuseli chodit 
schválně ani na úřad, ani do knihovny. Cena 
zpravodaje by měla být symbolická, možná 
10 korun, možná o trošku více, možná méně. 
Zpoplatněním dosáhneme toho, že dostanou 
zpravodaj do rukou pouze ti, kteří o  něj mají 
zájem. Ať už proto, že se jím lépe čte tištěný 
text anebo proto, že si jej chtějí nechat pro 
uchování vzpomínek. 

Pokud si vezmeme vzor v jiných větších obcích 
anebo menších městech, předpokládám, že na 
místo 1.300 výtisků bude na distribuci stačit 
jen 700–800 zpravodajů.  Samozřejmě se ale 
na polovinu nákladů nedostaneme, grafi cké 
práce se musí udělat tak nebo tak, a čím více 
tiskneme, tím je teoreticky cena nižší. Jenom-
že potom nám vstupuje do hry ještě další fak-
tor, a to je ekologie. Kolik bychom asi ušetřili 
papíru, když budeme tisknout jen tolik zpra-
vodajů, kolik je potřeba? Tipněte si. A vůbec, 
můžete si zatipovat více. 

1. Kolik ušetříme kilogramů papíru, pokud 
budeme následujících deset let tisknout o 500 
Velkopavlovických zpravodajů méně?

a) 1.500 kg

b) 4.500 kg

c) 6.500 kg

2. Kolik procent velkopavlovických občanů čer-
pá informace z městského rozhlasu, dle ankety 
z června letošního roku?

a) 5 %

b) 15 %

c) 25 %

3. Město Velké Pavlovice zřídilo spořící účet 
z  důvodu zhodnocování fi nančních prostřed-
ků. Měsíční úrok ve prospěch města činí:

a) 50.000 Kč

b) 100.000 Kč

c) 150.000 Kč 

4. Jaký je průměrný počet zobrazení webových 
stránek města Velké Pavlovice za měsíc?

a) 19.950

b) 29.950

c) 9.950

5. Dle informací ze sčítání dopravy v  roce 
2020, projelo ulicí Brněnskou:

a) 2.015 vozidel, z toho 380 nákladních

b) 4.088 vozidel, z toho 669 nákladních

c) 6.000 vozidel, z toho 852 nákladních

Správné odpovědi: 1b; 2a; 3c; 4a; 5b

Petr Hasil, starosta města Velké Pavlovice
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Z RADNICE

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA A ZASTUPITELSTVA MĚSTA
Rada města se za období od vydání minulé-
ho zpravodaje sešla celkem pětkrát a mimo 
jiné se zabývala následující problematikou:
• Průběžně projednala a vzala na vědomí věst-

ník vlády, informace o  činnosti městského 
úřadu, o  činnosti služeb města a  o  průbě-
hu investičních a  dotačních akcí, pronájmy 
bytů atd. 

• Informace ohledně změny ÚP č. 4.
• Konání výtvarného kurzu pro děti 6–15 let 

pod ZUŠ Velké Pavlovice, doplňková čin-
nost, ve spolupráci s  Městem Velké Pavlo-
vice, detašované pracoviště Ekocentrum 
Trkmanka ve školním roce 2023–2024.

• Informaci o novele zákona o pedagogických 
pracovnících, v  níž se hovoří, že od 1. led-
na 2024 přechází stanovení výše úplaty za 
předškolní vzdělávání a zájmové vzdělávání 
v družině a klubu na zřizovatele.  

Rada města schválila (výběr):
• Proplacení drobného občerstvení na akci 

pořádané městem Velké Pavlovice - talk 
show "Babské rady".

• Výjimku ze směrnice pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu (dodání podkladů 
do VŘ v otevřených obálkách od dodavatelů) 
pro VŘ na dodávku plynu a  el. energie pro 
město Velké Pavlovice a  pro jeho příspěv-
kové organizace na rok 2024. Odpovědná 
osoba – starosta města Petr Hasil – žádá 
o schválení této výjimky. Důvodem je, že do-
davatelé plynu a  el. energie pracují v  jiném 
režimu než ostatní dodavatelé služeb a  ne-
jsou schopni splnit požadované.

• Účelovou neinvestiční dotaci obcím na vý-
daje jednotek sborů dobrovolných hasičů 
obcí pro rok 2023. V  rozhodnutí o  poskyt-
nutí účelové neinvestiční dotace obcím pro-
střednictvím kraje IČ: 70888337, se sídlem 
Žerotínovo nám. 3 /449, 601 82 Brno, z roz-
počtu MV-GŘ HZS ČR na výdaje jednotek 
je poskytnuto pro město Velké Pavlovice 
198.000 Kč.

• Smlouvu o dílo mezi městem Velké Pavlovi-
ce a  Galileo Corporation s.r.o., Březenecká 
4808, 430 04 Chomutov, IČ: 25448714 na 
dodání 1 ks Galileo Smart Kiosku za cenu 
219.300 Kč bez DPH. V  ceně je zahrnuta 
cena produktu, doprava, montáž, instalace 
produktu a SW – licence, nastavení, zaško-
lení.

• Servisní smlouvu na poskytování servisních 
služeb ve variantě „Rozšířený“ k 1 ks Galileo 

Smart Kiosek za cenu 1.290 Kč/měsíc bez 
DPH. 

• Uzavření Pachtovní smlouvy se společností 
Vinařství Vajbar, Bronislav Vajbar, Nádraž-
ní 480, Rakvice, IČ: 60678267 za účelem 
propachtování zemědělského pozemku 
parc. č. 5138 o výměře 1791 m2 trať Bojanov-
ska v  k.ú. Velké Pavlovice, dle vyvěšeného 
Záměru č. 9/2023 o zemědělském pachtu.

• Smlouvu o  zřízení služebnosti inženýrské 
sítě mezi spol. Vodovody a kanalizace Břec-
lav, a.s., Čechova 1300/23, 690 02 Břeclav, 
IČ: 49455168. Služebnost se zřizuje na inže-
nýrské sítě „Velké Pavlovice ul. Starohorská 
a  Ořechová – oprava vodovodu a  kanaliza-
ce“ za úplatu ve výši 33.000 Kč bez DPH.

• Ocenění žáků Základní školy VP za školní 
rok 2022/2023 starostou města: 1. místo  
Přemysl Kincl (2. B), za 1. místo v celostátní 
literární soutěži „Já, prezident“ a  2. místo 
v  okresním kole recitační soutěže „Dětská 
scéna“; 2. místo  Emma Mwanyolo (9. A), za 
1. místo v běhu na 60 m a 2. místo ve skoku 
dalekém v  „Poháru rozhlasu s  Českou spo-
řitelnou“, za reprezentaci školy v  soutěži 
školních družstev „Českého atletického sva-
zu“, za reprezentaci školy a vlastně i celého 
Jihomoravského kraje na „Olympiádě dětí 
a  mládeže“ - semifi nále na 60 m, přeboru 
Jihomoravského kraje obsadila 1. místo 
v  běhu na 60 m, zúčastnila se i  Mistrovství 
ČR v  atletice; 3. místo Alžběta Havlínová 
(5.  A), za 2. místo v okresním kole matema-
tické olympiády a  3. místo v  okresním kole 
soutěže „Matematický klokan“.

• Občerstvení pro přednášejícího lektora 
a  jeho doprovod. Jedná se o  přednášku 
o Novém Zélandu v anglickém jazyce s pře-
kladem dne 28. června 2023 dopoledne na 
Gymnáziu, odpoledne na MěÚ pro občany 
města. Přednáška byla zdarma.

• Dodavatele akce „Úpravy plynové kotelny 
Mateřské školy V. Pavlovice, výměna kot-
lů“, a  to společnost Josef Trávníček – TO-
VOX, Husova 3016/1c, 690 02 Břeclav, 
IČ:11500310 za cenu 782.489 Kč bez DPH 
(s  DPH 946.811,69 Kč) a  pověřuje starostu 
města k podpisu smlouvy.

• Na základě doporučení hodnotící komise 
dodavatele stavby „Velké Pavlovice – ul. Sta-
rá, komunikace“ VHS Břeclav s.r.o., Lidická 
3460/132, 690 03 Břeclav, IČ: 42324149. 
Cena díla je stanovena na 4.876.257,90 Kč 
bez DPH, doba plnění díla je 70 kalendář-
ních dnů. Dále rada města schvaluje smlou-
vu s dodavatelem stavby, která byla přílohou 

zadávací dokumentace.
• Smlouvu o  vystoupení kapely The People 

s  The People music s.r.o., IČ: 07430434 se 
sídlem Příční 113/4c, 602 00 Brno. Cena 
vystoupení činí 90.000 Kč bez DPH. Vystou-
pení proběhne v  rámci Velkopavlovického 
vinobraní 2024 dne 13. září 2024 od 22:00 
do 23:30 hod.

• Smlouvu o provedení a užití uměleckého vý-
konu s  V.S.O.P., production s.r.o. se sídlem 
Jesenice – Zdiměřice, Sýkorová 322, Praha 
– západ, PSČ 252 42, IČ: 25623303 za cenu 
120.000 Kč bez DPH. Výkonný umělec touto 
smlouvou poskytuje nabyvateli oprávnění 
k  výkonu práva užít umělecký výkon, kte-
rým je výkon výkonného umělce The People, 
za vytvoření uměleckého výkonu umělce – 
Václava Noida Bárty. Vystoupení bude dne 
13.   září 2024 ve 22:00 hod v  rámci Velko-
pavlovického vinobraní 2024.

• Smlouvu o zřízení věcného břemene uzavře-
né s  JMK, Žerotínovo nám. 449/3, 601   82 
Brno, IČ: 70888337, stavba s názvem „II/421 
Velké Pavlovice průtah" v rámci níž byla re-
alizována silniční kanalizace. Služebnost 
spočívá v  povinnosti strpět zřízení, provo-
zování a údržbu silniční kanalizace za cenu 
3.377 Kč bez DPH. Jedná se služebnost na 
pozemcích parc. č. 676 a  682 v  k.ú. a  obci 
Velké Pavlovice.

• Rozpočtové opatření č. 6/2023.
• Uzavření Pachtovní smlouvy s  *** za úče-

lem zemědělského využití pozemku parc. 
č. 5304 o výměře 1332 m2 trať Išperk, v k.ú. 
Velké Pavlovice, dle vyvěšeného Záměru 
č. 10/2023 o zemědělském pachtu.

• Finanční dar organizaci Zdravotní klaun, 
o.p.s., Paříkova 355/7, 190 00 Praha 9, 
IČ: 26547953, DIČ: CZ 26547953. Zápis 
v  rejstříku o.p.s. vedeného Městským sou-
dem v Praze, oddíl O, vložka č. 1175 ve výši 
9.000 Kč.  

• Smlouvu č.: HO-001030083584/002-
ENOR o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene s  EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 
Černá Pole, 602 00 Brno, IČ: 28085400, pro 
stavbu s  názvem „V. Pavlovice, příp. k.NN, 
Válek K2269“ za cenu 2.000 Kč bez DPH. 
Jedná se o  umístění distribuční soustavy 
– kabelové vedení NN na pozemku parc. 
č. 2258/1.

•  Odměny ředitelům příspěvkových organiza-
cí zřízených městem:
 · Gymnázium Velké Pavlovice ***.
 · Základní škola Velké Pavlovice ***.
 · Mateřská škola Velké Pavlovice ***.
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 ·  Na podkladě schůzky s  ředitelkou Eko-
centra Trkmanka a  po dohodě o  konání 
další schůzky koncem července rozhodo-
vání o  výši odměny až po schůzce v  čer-
venci.

• Smlouvu č.: HO-001030078357/001-ELIG 
o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného bře-
mene s  EG.D, a.s., Lidická 1873/36, Černá 
Pole, 602 00 Brno, IČ: 28085400, pro stav-
bu s názvem „V. Pavlovice, rozš. KVN, Arte 
Vini K5388“ za cenu 53.300 Kč bez DPH. 
Jedná se o  umístění distribuční soustavy – 
kabelové vedení VN, telekomunikační síť 
na pozemku parc. č. 5292, 5746 v k.ú. Velké 
Pavlovice.

• Žádost Mateřské školy Velké Pavlovice o po-
volení výjimky z nejvyššího počtu dětí ve tří-
dách školy v souladu se zákonem 561/2004 
Sb., v platném znění, § 23, odst. 5.  Od září 
bude škola zcela kapacitně naplněna v počtu 
120 dětí.

• Výši vstupného na Velkopavlovické vinobra-
ní v  září letošního roku. Prodej dvoudenní 
vstupenky v  předprodeji za cenu 350 Kč, 
páteční na místě za 300 Kč, sobotní na místě 
za 300 Kč a  dvoudenní na místě za 450 Kč, 
senioři 70+ (bytem ve Velkých Pavlovicích) 
vstup 100 Kč dvoudenní i  jednodenní po 
předložení OP u vstupu do areálu.

• Nabídku společnosti Společně, o.p.s., kte-
rá bude v měsíci říjnu realizovat ve Velkých 
Pavlovicích přednášku pro seniory Finanční 
gramotnost. Tato přednáška bude zařazena 
do dotace MPSV, kterou administruje Spo-
lečně, o.p.s. Rada města také doporučuje 
seznámit se s  další aktivitou společnosti, 
a to možností zřídit ve městě Senior Point – 
poradenství, pomoc a  sociální začleňování 
seniorů.

• Přijetí a  náklady na pohoštění slovenských 
dospělých výtvarníků ze ZUŠ Senica při pří-
ležitosti konání výtvarné dílny za pedago-
gického působení Štefana Ortha. Výtvarná 
dílna navazuje na dlouhodobou tradici, kdy 
výtvarníci využívají prostory Myslivny Velké 
Pavlovice, v  níž mají potřebné zázemí pro 
práci. Výtvarná dílna se bude konat na pod-
zim tohoto roku.

• Pořízení věcného daru (jako poděkování) 
pro pana *** za jeho vedení „stavění máje“ 
za období padesáti let a  předání daru v  ho-
dovní úterý.

• Smlouvu o sdružených dodávka elektřiny ze 
sítě nízkého napětí mezi městem Velké Pav-
lovice a  společností E.ON Česká republika 
s.r.o. Smlouva se týká odběru elektřiny na 
Velkopavlovické hody a  na Velkopavlovické 
vinobraní 2023, parc. č. 651, 691 06 Velké 
Pavlovice EAN: 859182400220882801.

• Nákup sekačky KUBOTA GZD21 HD od 
fi rmy Grontech-Agro s.r.o., Brněnská 191, 
Velké Pavlovice, IČ: 03944816 za cenu 
469.000  Kč bez DPH.

• Cenovou nabídku od fi rmy SASTA CZ, 
a.s., Votroubova 546/11, 620 00 Brno, IČ: 

26240980, na akci „Sanace opěrné zdi“ Vel-
ké Pavlovice V Údolí a ul. Pod Břehy za cenu 
505.026,87 Kč bez DPH, s DPH 611.082,51 
Kč. 

• Smlouvu č.: HO-001030082365/002-MO-
PR o smlouvě budoucí o zřízení věcného bře-
mene s  EG.D, a.s., Lidická 1873/36, Černá 
Pole, 602 00 Brno, IČ: 28085400, pro stavbu 
s  názvem „V. Pavlovice, příp. k.NN, 6RD 
u potoka“ za cenu 17.000 Kč bez DPH. Jedná 
se o  umístění distribuční soustavy – kabe-
lové vedení NN, kabelový pilíř na pozemku 
parc. č. 454/5, 452/2, 450/2, 448/2, 446/2, 
444/4, 4477/1.

• Návrh na odpis pohledávek ve výši 
9.093,59 Kč. Jedná se prominutí pohledávky 
– nájemné a služby při pronájmu bytu za rok 
2012. Dlužník zemřel a pozůstalostní řízení 
bylo usnesením č.j. 41 D 514/2022-36 dne 
16. června 2022 zastaveno. 

• Rozpočtové opatření č. 7/2023, dle přílohy, 
celkové příjmy jsou navýšeny o 1.054.400 Kč, 
celkové výdaje jsou navýšeny o 1.054.400 Kč 
a celkové fi nancování zůstalo beze změny.

• Členství ve Svazu knihovníků a  informač-
ních pracovníků České republiky, Mariánské 
nám. 190/5, Praha 1, IČ: 40765407. Členský 
příspěvek za rok 2023 činí 550 Kč.

• Odkoupení 100 ks Modrohorského pexe-
sa pro TIC Velké Pavlovice od Svazku obcí 
Modrých Hor za cenu 15 Kč/1 ks. Doporu-
čená cena prodejní je 30 Kč.

• Nové smlouvy z  důvodu aktualizace smluv 
a  dohody pro majitele nemovitostí s  Vodo-
vody a  kanalizace Břeclav, a.s., Čechova 
1300/23, 690 02 Břeclav, IČ: 49455168. Jed-
ná se o smlouvy o dodávce vody a odvádění 
odpadních vod.

• Podpis Obchodní smlouvy č. 5441 s Radiem 
Čas s.r.o., K. Svobody 130/95, Ostrava – 
Plesná, 725 27, IČ: 25817183 na vysílání roz-
hlasové reklamy v období 8. září až 14. září 
2023 za cenu 5.501,47 Kč bez DPH, s DPH 
6.656,78 Kč.

• Smlouvu dotační agentury GRANTEX ma-
nagement, Dělnická 1628/9, 170 00 Praha 
7-Holešovice, IČ: 028 34 201 na zpracování 
Energetického posudku a  Posouzení ener-
getického specialisty, které je nutné doložit 
k žádosti dotačního titulu na vybudování bu-
dovy pro dětské skupiny za cenu 75.000 Kč 
bez DPH. 

• Zrušení výběrového řízení na dodavatele 
plynu a elektřiny, a to z důvodu současného 
snižování cen a  velkých výkyvů na burze. 
K rozhodnutí o nákupu se vrátí po stabilizo-
vání trhu s energiemi.

• Zakoupení daru a  květin pro výtvarníka 
a pedagoga Štefana Ortha st. (Senica) k jeho 
životnímu jubileu (80. narozeniny), které mu 
budou předány představiteli města na verni-
sáži jeho díla v Senici.

• Zakoupení smuteční kytice na rozloučení 
s předsedou bývalého spolku Klubu důchod-

ců *** a  zakoupení drobného občerstvení 
pro představitele družebního města Ždírec 
nad Doubravou, kteří se zúčastní poslední-
ho rozloučení.

• Smlouvu č.: HO-001030083363/001-MO-
PR o smlouvě budoucí o zřízení věcného bře-
mene s  EG.D, a.s., Lidická 1873/36, Černá 
Pole, 602 00 Brno, IČ: 28085400, pro stav-
bu s  názvem „V. Pavlovice, přel. VN, ČOV 
K701/1“ za cenu 25.200 Kč bez DPH. Jedná 
se o umístění distribuční soustavy – venkov-
ní vedení VN, venkovní vedení VN, uzemně-
ní, kabelové vedení VN, sloup, kabelové ve-
dení VN, uzemnění, sloup na pozemku parc. 
č. 701/1, 718, 701/7.

• Uzavření Pachtovní smlouvy s  *** za úče-
lem zemědělského využití pozemku parc. č. 
6588 (části) o  výměře 480 m2 trať Soudný, 
v  k. ú. Velké Pavlovice, dle vyvěšeného Zá-
měru č. 11/2023 o zemědělském pachtu.

Rada města neschvaluje:
• Žádost o  dlouhodobý pronájem části ve-

řejného prostranství parc. č. 619/1, tj. za 
domem parc. č. 616. Žadatel *** může tuto 
část veřejného prostranství udržovat a může 
ji využívat tak, jako jiní občané.

• Umístění banneru o velikosti cca 100×50 cm 
navlečeného na 2 roxory zapíchnuté v trávě 
na pozemku parc. č. 2273/2 v  časovém ob-
dobí od 1. července 2023 do 31. srpna 2023. 
Žadatelem je ***. Důvodem je, že celkově 
město neumísťuje na svých pozemcích ba-
nnery pro jejich nejednotnost a pro propago-
vání soukromých akcí či aktivit.

• Využití „Územní studie zástavby v  lokalitě 
u Trkmanky, Velké Pavlovice“, kterou zpra-
coval Ing. arch. Pavel Klein – KT architekti 
jako územně plánovacího podkladu pro roz-
hodování v území. Zástupci státního podni-
ku bylo sděleno, že se posuzuje každá stavba 
„speciálně“, a zde se navíc jedná o zástavbu 
15 RD, tedy o navýšení terénu na velké roz-
loze a o velkém objemu. V případě, že studie 
nebude závazná, budou majitelé pozemků, 
tedy stavebníci, ve stejném postavení při 
výstavbě RD, jako majitelé nemovitostí na 
parc. č. 456/2 a 572/3 v k. ú. Velké Pavlovice.

• Finanční příspěvek do veřejné sbírky pro 
Diakonii Broumov na svoz použitého šat-
stva.

Rada města souhlasí:
• S  umístěním stánku (Foodtrucku) na auto-

busovém nádraží s  tím, že stánek zde bude 
stát max. 3 dny v  týdnu na zkušební dobu 
2 měsíců. Bude se vybírat poplatek z  místa 
dle platné OZV, spotřeba el. energie se bude 
hradit zvlášť.

Rada města projednala:
• Nabídky na zhotovení studie ZUŠ, TIC 
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a  knihovny, popř. prostor pro lékaře. Bylo 
doporučeno sjednotit požadavky na archi-
tekty – tzn. zadání studie, a  tedy i  upravit 
(sjednotit) odměnu za zpracování studií. 

• RMě vyhodnotila výzvu pro občany na vyu-
žití vyčleněných 300 tis. Kč z rozpočtu města 
na projekty, o kterých se bude veřejně hlaso-
vat. Byly vybrány 4 projekty:
 · dětské hřiště – lesopark
 ·  vybudování zastávky na autobusovém ná-

draží VP
 · dětské hřiště – rybárna
 ·  beach volejbalové (plážový volejbal) hřiš-

tě u Slavoje
• Možnost započetí zpracování změny ÚP č. 5. 

Vzhledem k  tomu, že předcházející změny 
byly pořízeny zkráceným postupem, a  pro-
to nebyli vyzváni občané k  podání žádostí 
o  změnu územního plánu, tak nyní budou 
moci občané své požadavky na změny podat 
nejpozději do 8. září 2023. Formulář je mož-
né stáhnout z webových stránek města nebo 
si jej vyzvednout na SÚ. Podmínkou podání 
žádosti je písemný souhlas se spoluúčastí na 
fi nancování pořízení změny. 

• Příspěvek ve výši 15.000 Kč na charitativní 
akci WITCH MODELS, která se uskuteční 
v sokolovně Velké Pavlovice v sobotu 14. říj-
na 2023. Módní charitativní přehlídku bude 
moderovat Sarah Horáková, výtěžek akce 
obdrží Diakonie Betlém. Pořadatelem je Ka-
teřina Jelínková, Husova 480, 742 21, Kop-
řivnice, IČO: 73056774.

• Žádost o vyřešení problému s kočkami, které 
se poslední dobou zdržují na zahradě a dvo-
ře domu žadatelky ***. Jedná se o 5 různých 
koček a  asi 8 koťat. Jsou opuštěné a  nemají 
svého majitele, znečišťují okolí a  žadatelka 
má strach z  jejich přemnožení. Rada města 
navrhuje v nejbližší době zaslat na kontrolu 
strážníky Městské policie Velké Pavlovice, 
aby posoudili situaci, zda se skutečně jedná 
o  toulavé kočky, nebo kočky, které žadatel-
ka částečně krmí, a proto se zdržují na jejím 
dvorku. Po posouzení situace budou kočky 
odchyceny a dány ke kastraci.

Rada města revokuje:
• Usnesení č. 2h/17R/2023 ze dne 27. dub-

na 2023, a  to uzavření Smlouvy o  dílo na 
zhotovení Změny č. 4 územního plánu Vel-
ké Pavlovice s  Ing. arch. Pavlem Kleinem, 
Kroftova 35, Brno 616 00, IČ: 72385120 za 
celkovou cenu 120.000 Kč bez DPH (s DPH 
145.200 Kč). Smlouva bude znovu předlože-
na dnes ke schválení na ZMě.

• Usnesení č. 2g/20R/2023 ze dne 23. května 
2023 (cenová nabídka 187.890 Kč bez DPH 
na výměnu střešní krytiny na garáž a  dílnu 
ve dvoře MěÚ od Zdeňka Müllera, U Větro-
lamu 22, Hustopeče) a schvaluje aktualizo-
vanou cenovou nabídku ve výši 191.950 Kč 
bez DPH.

Zastupitelstvo města na svém 5. zasedání, 
které se konalo 29. června 2023, mimo jiné 
projednalo:

2/5Z/2023
• Schvaluje přihlášení se na vyvěšený záměr 

prodeje za kupní cenu ve výši 6.500 000 Kč 
– pozemku p. č. 604 zastavěná plocha a ná-
dvoří, včetně stavby č. p. 179, objekt občan-
ské vybavenosti, jako jeho součásti, stavba 
stojí na pozemcích p. č 604 zastavěná plocha 
a nádvoří a p. č. 605/2 zastavěná plocha a ná-
dvoří, v k. ú. a obci Velké Pavlovice, z vlast-
nictví Jihomoravského kraje do vlastnictví 
města Velké Pavlovice, IČO: 00283703, se 
sídlem náměstí 9. května 700/40, 691 06 Vel-
ké Pavlovice. Dále zastupitelstvo města sou-
hlasí s podmínkami záměru – tj. především 
s cenou nemovitosti 6 500 000 Kč a věcným 
břemenem zcizení po dobu 10 let.

3a/5Z/2023
• Schvaluje příspěvek pro Mikroregion Hus-

topečsko ve výši 2.000 Kč na zabezpečení 
realizace akce Expedice Krajem André pro 
rok 2023.

3b/5Z/2023
• Schvaluje poskytnutí bezúročné návratné 

fi nanční výpomoci ve výši 530.243 Kč pro 
Dobrovolný svazek obcí Čistý Jihovýchod 
– předfi nancování projektu Předcházení 
vzniku odpadů DSOCJV, s  registračním 
číslem CZ.05.01.05/XX/22_024/0000817
v  rámci Operačního programu Životní 
prostředí 2021–2027; 24. výzva – Preven-
ce vzniku odpadů.

3c/5Z/2023
• Schvaluje uzavření Smlouvy o  poskytnutí 

dotace z  rozpočtu Jihomoravského kraje č. 
JMK084702/23/ORR mezi JMK, Žerotíno-
vo nám. 449/3, 601 82 Brno, IČ: 70888337 
na realizaci projektu „Karavanem do vi-
nařské obce“, evidovaného pod č.j. S-JMK 
33002/2023. Jedná se o  pořízení dlouho-
dobého hmotného a  nehmotného majetku. 
Výše dotace je 500.000 Kč. Základem pro 
stanovení výše dotace je souhrn předpoklá-
daných uznatelných výdajů na realizaci pro-
jektu ve výši 4.323.494 Kč.

3d/5Z/2023
• Schvaluje pořízení žulových desek, které 

budou tvořit místa pro uložení pohřebních 
uren.

3e/5Z/2023
• Schvaluje rozpočtové opatření č. 

5/2023, celkové příjmy jsou zvýšeny 
o  1.768.700,00  Kč, celkové výdaje jsou zvý-
šeny o 1.768.700,00 Kč a beze změny zůstalo 
celkové fi nancování. Změny byly dále pro-
vedeny u  výdajů v  rámci paragrafů, a  to do 
výše rozpočtové rezervy. Závaznými ukaza-
teli jsou hodnoty paragrafů u výdajů s tím, že 
jednotlivé paragrafy lze v  celkovém součtu 
překročit o  částku rozpočtové rezervy. Cel-

kové výdaje překročit nelze.

4a/5Z/2023
• Schvaluje podle § 6 odst. 5 písm. a) ve spo-

jení s § 55a zákona č. 183/2006 Sb., o územ-
ním plánování a  stavebním řádu (stavební 
zákon), ve znění pozdějších předpisů, poří-
zení Změny č. 4 územního plánu Velké Pav-
lovice zkráceným postupem a její obsah.

4b/5Z/2023
• Schvaluje uzavření Smlouvy o dílo na zho-

tovení změny č. 4 územního plánu Velké 
Pavlovice s  Ing. arch. Pavlem Kleinem, 
Kroftova 35, Brno 616 00, IČ: 72385120 za 
celkovou cenu 120.000 Kč bez DPH (s DPH 
145.200 Kč).

5a/5Z/2023
• Schvaluje prodej pozemku parc. č. 

4524/128 v k.ú. Velké Pavlovice o výměře 83 
m2 (vedený jako zastavěná plocha a  nádvo-
ří) žadateli LOMAX & Co. s.r.o., Bořetice 
č.p. 417, 691 08 Bořetice, IČ: 26903920, a to 
ve výši 1.200 Kč/m2 + DPH. Celková cena 
činí 99.600 Kč + DPH. Vyhotovení kupních 
smluv a návrh na vklad hradí kupující.

5b/5Z/2023
• Schvaluje prodej pozemku parc. č. 2297/12 

o  výměře 26 m2 vedeného jako ostatní plo-
cha, jiná plocha, který vznikl na základě 
Geometrického plánu č. 2610-67/2023 z pů-
vodního pozemku parc. č. 2297/1 v k. ú. Vel-
ké Pavlovice za cenu 10.400 Kč. Žádost po-
dali z  důvodu dořešení vlastnických vztahů 
***. Vyhotovení kupních smluv a  návrh na 
vklad hradí kupující.

5c/5Z/2023
• Neschvaluje záměr umístění fotovoltaické 

elektrárny v  katastru města Velké Pavlovi-
ce z  důvodu zastavitelnosti zemědělských 
pozemků, které slouží pro polnohospodář-
ství. Žádost je od společnosti Ovoce Hu-
ták, Kašnice 78, 691 72 Klobouky u  Brna, 
IČ:  05159261.

6/5Z/2023
• Schvaluje podmínku pro nákup 1/6 podílu 

společnosti Zdravotní středisko Velké Pav-
lovice, s.r.o. od ***, a to že nákup bude reali-
zován pouze v případě, pokud budou městu 
Velké Pavlovice prodány i  další čtyři podíly 
společnosti. 

Ing. Jana Václavková, tajemnice 
Městského úřadu Velké Pavlovice
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TELEGRAFICKY

Slavnost Božího Těla 
– svátku Těla a Krve Páně 
(11. 6. 2023)
V  neděli 11. června, na svátek Těla a  Krve 
Páně, byla v  devět hodin ráno sloužena 
na dvoře fary mše svatá. Věřící z  Velkých 
Pavlovic, Němčiček a  Horních Bojanovic 
se po bohoslužbě vydali průvodem do 
velkopavlovického kostela Nanebevzetí 
Panny Marie k uložení monstrance.

Ukládejte rostlinný odpad 
správně! 
(21. 6. 2023)
Městská policie Velké Pavlovice žádá občany, 
kteří odevzdávají bioodpad na sběrné místo 
umístěné na zkratce, aby nevyhazovali 
odpad v  igelitových pytlích nebo papírových 
krabicích! 

Je to tak jednoduché a prosté – bioodpad patří 
na místo tomu určené (na označené sběrné 
místo na zkratce), papír a  plast do tříděného 
odpadu, který každé dva týdny odváží od 
domů pracovníci služeb města.

Farníci si připomněli mší svatou pod širým 
nebem svátek Božího Těla.

Příště znovu a lépe! Opravdu věříte tomu, že 
si příroda s igelitem a tvrdou papírovou kra-
bicí jen tak poradí?

Zahrávky hodů odstartovaly 
přípravy na Krojované hody 
2023
(22. 7. 2023)
V  sobotu 22. července 2023 pořádala 
velkopavlovická krojovaná chasa tradiční 
Zahrávky hodů, které se konají každoročně 
vždy čtyři týdny před samotnými krojovými 
hody. 

Kromě taneční zábavy s  dechovou hudbou 
Lácaranka proběhla i  ofi ciální volba stárků, 
sklepníků a  kárníků. Velkopavlovická chasa 
děkuje všem návštěvníkům Zahrávek za 
podporu a účast.

Na ZAHRÁVKÁCH HODŮ byly už tradičně 
odtajněny stárkovské a sklepníkovské páry.
Kteří byli pro rok 2023 vyvolení?

Stárci a stárky:
1. Miroslav Zborovský & Aneta Pleskačová
2. Tadeáš Huličný & Eliška Konečná
3. Lukáš Kocourek & Klára Zborovská
4. Dominik Rolíšek & Anna Procházková

Sklepníci a sklepnice:
1. Jáchym Kosík & Marie Nečasová
2. Petr Vymazal & Klára Navrátilová
3. Jan Havlík & Eliška Zborovská
4. Tomáš Pecháček & Natálie Štrajtová

Stavíme, opravujeme, sečeme, 
zaléváme 
(3. 8. 202)
V  ulici Stará proběhla rekonstrukce komuni-
kace, jejíž povrch byl zlikvidován při výměně 
kanalizace a  vodovodního řadu v  minulém 
roce. Při odtěžení starých podkladních vrstev 
ukázalo první měření nižší únosnost pláně 
(zeminy) a proto bylo dohodnuto ještě navýše-
ní kameniva pod budoucí vozovku. Znamená 
to tedy kopat o  25  cm níže. To že měření ne-
vyšlo však není nic neobvyklého a proto bylo 
i  v  rozpočtu se sanací podkladu počítáno. 
Cca na polovinu srpna bylo v plánu provést za-
měření obrubníků a následně jejich pokládka 
od ulici Zelnice. Současně bude pokračovat 
odtěžování starých vrstev směrem k ulici Bez-
ručova.

U bytového domu č. 2 na ulici Tovární proved-
li pracovníci služeb města opravu chodníku. 
V této ulici je dlouhodobě v plánu ještě oprava 
chodníku u bytového domu č. 10, tak snad se 
ještě v  letošním roce pracovníci na tuto ulici 
vrátí.

U  pošty bylo zbudováno pracovníky služeb 
města nové stání pro automobily. Tato zpev-
něná plocha již byla zhotovena „na hotovo“. 
Jaký bude záměr se zbývající plochou po bu-
dově kina, kde je zatím položen pouze recyk-
lát, zatím není jasné, ale je v plánu plochu po-
nechat v rezervě pro školu. Nabízí se tedy jako 
odpočinková zóna s  případnou další plochou 
pro parkování.

Dá se říci, že péče o  zeleň je čím dál nároč-
nější. Něco je potřeba zalévat, něco posekat, 
něco okopat a něco postříkat. Jsme rádi, že se 
podařilo pracovníkům služeb města společně 
s pracovníky fi rmy Mandloň s.r.o. uvést do ro-
zumného stavu Krajinné prvky I. včetně oplo-
cenek. Údržba Krajinných prvků I. je již zcela 
v režii města. O Krajinné prvky II. by se měla 
starat společnost Vykrut, bohužel nám spolu-
práce s nimi vázne.

Práce probíhají i v mateřské škole. V suterénu 
budovy je prováděna výměna elektroinstalace 
a také výměna kotlů zajišťujících vytápění bu-
dovy a plynového ohřívače vody.

Typická scéna ze Zahrávek – volba stárků. 

Stání pro automobily na místě bývalé budo-
vy kina u pošty.
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LETNÍ KINO, SKVĚLE ZVOLENÁ LETNÍ KRATOCHVÍLE

ŠTEFAN ORTH
SKVĚLÝ VÝTVARNÍK – VÝJIMEČNÝ PEDAGOG – LASKAVÝ ČLOVĚK

KULTURNÍ ŽIVOT 
A REPORTÁŽE Z NAŠICH AKCÍ

Letní kino jsme na rybárně přivítali ve dnech 
15. – 18. července 2023. Během čtyř dnů bylo 
možné zhlédnout fi lmy Přání k narozeninám, 
Princezna zakletá v  čase 2, Tři mušketýři 
a  Buď chlap!. Zmiňované tituly Rada města 
Velké Pavlovice vybrala, aby umožnila obča-
nům vidět fi lmy nové, zajímavé a  „neokou-
kané“. Navíc rada města chtěla nabídnout 
možnost všem, bez rozdílu věku, aby se mohli 
setkat v netradičním prostředí, za letního vlíd-
ného počasí na neformální akci.

Filmy byly sledovány početnými skupinami 
občanů. Při projednávání podmínek promí-
tání bylo rozhodnuto radou města, že nebu-
de vybíráno vstupné a  náklady na promítání 

Toulavý biograf se o letošních prázdni-
nách zatoulal i do našeho města, aby nám 
zpříjemnil hned čtyři dlouhé letní večery. 
Podařilo se!

uhradí město Velké Pavlovice ze svého roz-
počtu. Provozovatel promítání shromáždil na 
charitu částku 12.200 Kč pro nadaci Naděje.

Je nutné poděkovat mužům ze Služeb města 
Velké Pavlovice za dovoz laviček, rybářům za 
skvělé zázemí, Lence a  Ivetě Levčíkovým za 
občerstvení i nápadité světelné cesty. 

Jediné, co jsme nedokázali na této skvěle vy-
dařené akci ovlivnit, byli všudypřítomní ko-
máři...

Mgr. Renata Bláhová, 
místostarostka města Velké Pavlovice

V roce 2002 města Senica a  Velké Pavlovice 
podepsala partnerskou spolupráci. Tímto da-
tem se začala psát cesta společných projektů 
zasahující mnoho různých oblastí. Jednou 
z  nejvýznamnějších a  nejdéle trvajících je 
setkávání slovenských a  českých přátel v  ob-
lasti výtvarného umění. Ústřední postavou, 
mimořádně ceněnou, je osoba Štefana Ortha 
st., slovenského výtvarníka a pedagoga, který 
propojuje obě komunity, ale svým dílem pře-
kračuje hranice obou zemí. 

Během desítek let ovlivnil Štefan svým pří-
stupem a  tvorbou velký počet dětských 
i  dospělých výtvarníků. Svůj výtvarný ta-
lent umožnil sdílet prostřednictvím umění 
s  ostatními, a  dovedl na ně tak esteticky pů-
sobit. Sen každého kreativce je být ovlivňo-
ván obdarovaným. Štefan však toto působení 
vede velice intuitivně, nenásilně, navýsost 
pokorně. Přesto dopad jeho pedagogického 
přístupu je zde neobyčejně silný.

Přírodu, jeho hlavní inspiraci, dovede svým 
žákům přibližovat v  její hloubce, umí vystih-
nout podstatu i  přiblížit vnitřní sílu. Proniká 
do tajů přírody a  citlivě ztvárňuje niternost 
celé krajiny. 

Ačkoliv se jeho díla jeví na první pohled jako 
realistická, nachází se v  nich imprese. Příro-
du zaznamenává v jejích přirozených cyklech. 
Síla barev, zajímavých odstínů otevírá prostor 
do netušených dimenzí krajiny. Příroda je pro 
Štefana opěrným bodem i  zdrojem energie. 
Uvnitř obrazů paralelně probíhají barevné 
i  tvarové děje, chvění světel a  tónových pře-

chodů. Barvy jako by v jeho podání hrály svůj 
osobitý koncert. Dokáže dokonale ztvárnit 
pevnost i křehkost elementů, pracuje se svět-
lem, které hledá cestu mezi korunami stromů.  
Umí zpodobnit půvab celé krajiny, která se 
svým vyzněním chová spíše jako čistě ab-
straktní kompozice. Prostřednictvím obrazů 
vyjadřuje hluboký dojem z pozorovaného. 

Štefan svým uměním oslavuje přírodu. S jeho 
obrazy přichází poezie barvou. Skvrny, tahy 
štětce a mnohé pastelové barvy tančí v jedno-
duchém sledu, vyznívají naprosto lehce, ale 
zároveň jsou složité. Oxymóron imprese.

Štefan vnímá proces umění jako uctivý po-
sluchač, oceňuje obyčejnou skutečnost, 
vyzdvihuje banální pohledy a  přeměňuje je 
v  umělecké dílo. Pozorování každodenních 
proměn přírody je v  jeho podání dobrodruž-

stvím zdánlivě známého. Pozorovanou nebo 
vzpomínanou skutečnost však výjimečně oz-
vláštňuje, originální imaginací ji proměňuje. 
Pod povrchem přitom prosvítá jeho nesmírná 
pokora k celé přírodě, krajině.

Štefan svým laskavým přístupem dovede lidi 
k  umění přitahovat, hledat to dobré, které 
v každém z nás je. 

 „Vším, čím jsem, jsem rád.“

Mgr. Renata Bláhová, 
místostarostka města Velké Pavlovice

Kdo má rád výtvarné umění, určitě zná jmé-
no ŠTEFAN ORTH. V pátek 4. srpna 2023 se 
tento skromný senický umělec se stal třinác-
tou osobností Záhorácké stěny slávy.

Místostarostka města Mgr. Renata Bláhová 
předává s gratulací panu Orthovi nádhernou 
kytici. Kromě místostarostky se slavnostní 
události – odhalení jména Štefana Ortha na 
Záhorácké stěně slávy – zúčastnili z Velkých 
Pavlovic také např. Ing. Marie Šmídová, Ol-
dřich Otáhal a manželé Kobsovi (viz společ-
né foto na barevné obálce).
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PŘEDNÁŠKA ZDRAVÁ VÝŽIVA
– PROJEKT PRO SENIORY „JAK RELATIVNÍ JE STÁŘÍ“

NA SKOK NA NOVÝ ZÉLAND, DÍKY CESTOPISNÉMU POŘADU

ITALSKÝ NOVINÁŘ Z VELKÝCH PAVLOVIC DĚLAL V ROCE 1969
ROZHOVOR S MATKOU JANA PALACHA

Ve čtvrtek 15. června 2023 se v zasedací míst-
nosti Městského úřadu Velké Pavlovice konala 
přednáška pro seniory s tématem Zdravá vý-
živa. Tato akce se konala s podporou Jihomo-
ravského kraje a je nutné podotknout, že byla 
hojně navštívena.

Senioři měli možnost ochutnat občerstvení, 
o  němž se hovořilo v  rámci výkladu, který 
vedla Mgr. Ing. Markéta Rozinková, výživová 
poradkyně. K dispozici byly také recepty jídel 
v listinné podobě.

Jde o 1. přednášku v rámci celého projektu Jak 
relativní je stáří, který je určen seniorům. Dal-
ší přednáška s následným posezením se bude 
konat 27. září 2023. Tématem setkání bude 

Mediální obezřetnost – Mgr. Mrázová přijede 
z Moravské vědecké knihovny z Ostravy hovo-
řit o  informacích, dezinformacích, čemu lze 
věřit, kde hledat informace.

Čas a místo bude upřesněno na samostatném 
plakátku, vše bude aktualizováno na začátku 
září. Akce je výhradně určena seniorům.

Mgr. Renata Bláhová, místostarostka 
města Velké Pavlovice

Výživová poradkyně Mgr. Ing. Markéta 
Rozinková se podělila s  našimi seniory ne-
jen o misku jahod, ale především o znalosti 
a zkušenosti ze světa správného stravování.

Říkají mu Nanni. Když je venku hezky, pro-
chází se s  oporou čtyřkolového chodítka po 
ulicích Velkých Pavlovic a  jeho pozornosti 
neujde ani v necelých devadesáti letech žádná 
sličná dáma. Italský temperament v  sobě ani 
po dvaceti letech strávených v České republice 
nezapře. „Vždyť mě do Československa přivedly 
právě ženy a pivo,“ směje se s nadsázkou.

Tak úplně pravda to ale není. Annibale Prine-
tti, jak se opravdu jmenuje, totiž celý život za-
světil novinařině. Jako reportér se do tehdejší-
ho Československa vypravil i v roce 1969. Jen 
krátce poté, co se 19. ledna upálil na protest 
proti potlačování lidských svobod a  pasivitě 
Čechoslováků po okupaci vojsk Varšavské 
smlouvy student Jan Palach.

Prinetti se rozhodl vyhledat Palachovu mat-
ku Libuši. „Cestoval jsem do Prahy a  hledal 

nemocnici, ve které byla hospitalizovaná. Chtěl 
jsem s ní mluvit. Moje interview nemělo mít po-
litický význam, spíše společenský,“ vzpomíná 
novinář. 

Ze setkání s  Libuší Palachovou a  její neteří 
vzešlo rozsáhlé interview, které následně vy-
šlo v  italském tisku. Dominuje mu černobílá 
fotografi e s uprostřed stojícím mužem, jímž je 
Prinetti. Po jeho levici stojí Palachova matka. 
„Vzpomínám si, jak moc Palachové záleželo na 
tom, aby si mohla obléknout stejné černé šaty, 
které měla na pohřbu svého syna. Opakovala, že 
doufá, že to, co její syn udělal, bude mít význam 
pro budoucnost vaší země. Věřila, že měl jeho 
čin smysl. Víte, ona nebyla blázen, jak se říka-
lo,“ podotýká energický muž.

Velkou část svých článků podepisoval pseu-
donymem Nanni La Barriera. Proč pseudo-

nym? „Bál jsem se komunistů. Jezdíval jsem do 
Československa pravidelně. Byl jsem i v Lánech 
u hrobu prezidenta Tomáše Garrigua Masary-
ka. To byla opravdová osobnost. Putoval jsem 
i do Sezimova Ústí, kde ještě tehdy žila vdova po 
prezidentu Edvardu Benešovi Hana. Masaryk 
byl podle mě lepší než Beneš. I když je to těžké 
posoudit. Beneš měl totiž těžší pozici. Psal jsem 
i  článek s  kardinálem Františkem Tomáškem 
o problémech mezi českými a slovenskými kato-
líky v  čele s  monsignorem Jozefem Tisem, jenž 
sympatizoval s  fašisty,“ přibližuje se zápalem 
svoji práci Prinetti.

V domově pro seniory ve Velkých Pavlovicích 
žije posledních deset let.

Iva Haghofer, 
redaktorka Břeclavského deníku

Ve středu 28. června 2023 se sešli zájemci 
o  cestování v  zasedací místnosti Městského 
úřadu ve Velkých Pavlovicích, aby se mohli zú-
častnit tajuplné cesty na Nový Zéland. Jejich 
průvodcem byla Ing. Eva Pavelková, Ph.D. 
a GDCom, BCom Luca Matkovic, ACCA.

Eva se s Lucou potkala při práci v nadnárod-
ní fi rmě a dozvěděla se, že jeho rodiče v době 
války v bývalé Jugoslávii odešli právě na Nový 
Zéland. Luca tam strávil školní čas od svých 
6.  narozenin do 23 let. Společně připravili 
skvělou prezentaci o zemi, která je krásná, za-
jímavá a vzdálená.

Eva se pro tuto chvíli stala překladatelkou 

z  angličtiny. Luca nás provedl po ostrovech 
očima člověka, který tam vyrostl. Ukázal 
a  zmínil zajímavosti, které se v  cestovatel-
ských příručkách nevyskytují. Oběma patří 
velké díky za přiblížení života na opačné po-
lokouli tak záživným, ale i  edukativním způ-
sobem. 

Mgr. Renata Bláhová, 
místostarostka města Velké Pavlovice

Nový Zéland, země tolik vzdálená, ale nyní 
už mnohem známější. Díky skvělé prezenta-
ci v podání Lucy a Evy.
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MARKŮV TRUŇK: HOUSLE – FOLKLOR – VERBUŇK

O kterého Marka vlastně jde? 

No přece o  jedenáctiletého Marka Hanáka 
z Velkých Pavlovic, který svým výrazným vý-
konem ve zpěvu a tanci Slováckého verbuňku 
již pár let oslovuje nejen folklorní nadšence 
všech generací, ale i  ostřílené porotce a  hod-
notitele. 

V  posledních dvou letech excelentně zazářil 
svým výkonem v  kategorii 10 až 12 let. Loni 
získal 1. místo v  Uherském Hradišti a  letos 
2. místo v  Kunovicích na národní přehlídce 
dětských tanečníků Slováckého verbuňku, 
které byly součástí Mezinárodního dětského 
folklorního festivalu Kunovské léto. Loni na 
Mezinárodním folklorním festivalu ve Stráž-
nici, jako vítěz této dětské kategorie, předvedl 
svůj pěvecký a  taneční výkon před tisícovka-
mi návštěvníků v dospěláckém fi nále Soutěže 
o nejlepšího tanečníka Slováckého verbuňku. 
Letos na MFF Strážnice byl dokonce ve svých 
11 letech Marek vybrán do jednoho z hlavních 
strážnických programů jako ukázkový dět-
ský tanečník verbuňku. Společně s dospělým 
verbířem Danielem Krausem se ukázal za re-
gion Hanácké Slovácko v jedné z částí pořadu 
„Z  pokladnice kulturního dědictví ČR“ a  to 
mezi ostatními tanečníky ze sedmi regionů, 
kde se ve svých typických regionálních stylech 
Slovácký verbuňk tančí. Celý pořad byl věno-
vaný registrovaným statkům ČR zapsaným 
jako Mistrovské dílo ústního a  nemateriální-
ho dědictví lidstva v  rámci UNESCO. Autoři 
získali za náročný scénář tohoto pořadu, kte-
rý zhlédlo tisíce strážnických návštěvníků, ale 
i dalších nemálo diváků v přímém přenosu TV 
NOE, dokonce i  hlavní cenu letošního stráž-
nického festivalu.

Marku Hanákovi nechybí motivace okolí, 
folklorní srdíčko, cílevědomost, drzost, sou-
těživost, určitě i  nadání a  v  neposlední řadě 
důležitá genetická dispozice. Asi se není čemu 
divit - „folklorní geny nevyleješ“, muzikantské 
i taneční kořeny prorůstají po generace celou 
rodinou.

Začněme nejprve mámou, velkopavlovic-
kou paní učitelkou Jaroslavou Stávkovou, 
dříve aktivní chasnicí, sklepnicí i  dvojnásob-
nou stárkou, neúnavnou celoživotní okresní 
vymetačkou tradičních hodů, zábav, plesů 
a folklorních festivalů. Housle doprovází tuto 
rodinu také po generace, vynikající houslistou 
byl bratr babičky Jaroslavy Janů, Vlastimil 
Horáček. I teta, také paní učitelka Eva Mokrá, 
nenechá v klidu nejedno ucho i oko. Marek se 
učí hru na housle již od svých 7 let pod taktov-
kou pana učitele Martina Čecha, primáše cim-
bálové muziky Lália. Muzikantské základy 
a  houslový doprovod jej určitě v  této taneční 
a  pěvecké dovednosti jen a  jen pozitivně do-

provází. Národopisné a  folklorní poselství 
s  genetickou stopou podtrhovala svou pod-
porou a celoživotním neúnavným šitím velko-
pavlovických krojů, bezesporu nositelka tra-
dic, Markova prababička Marie Horáčková. 
Dokonce i zápisem v národopisných sbírkách 
sběratelů písní 19. století se může pyšnit pra-
prapraděda Josef Horáček č. p. 17 z  Velkých 
Pavlovic se svou interpretací verbuňkové pís-
ně „U Prešpurka, u Dunaja“.

První folklorní doteky tohoto čiperného klu-
ka jsou pěstovány už od batolete. V  kroji na 
hodech ve Velkých Pavlovicích a Němčičkách 
je viděn prakticky automaticky a nepřetržitě. 
V  mateřské školce ve Velkých Pavlovicích se 
účastnil vystoupeních dětského souboru Sa-
dováček a v září 2017, v jeho pěti letech, zahájil 
své působení a učení členstvím ve Folklorním 
spolku Hanýsek ze Šakvic, kde se všem dětem 
nadstandardně věnují srdcařky, folklorist-
ky a  skvělé vedoucí Ivana Holásková, Petra 
Osičková a  Marcela Horová. Velké díky těm-
to dámám za jejich neutuchající a  náročnou 
práci s šedesátkou dětí ve třech věkových sku-
pinách. FS Hanýsek vychoval již řadu vynika-
jících tanečníků tohoto tance, kteří si okusili 
prkna, která znamenají svět. Marek rád zís-
kává důležité poznatky a  informace o  tomto 
tanci i  tím, že se zaujetím sleduje své vrstev-
níky, starší tanečníky a  samozřejmě nejvíce 
dospělé verbíře, kterým by se rád vyrovnal 
a někteří jsou i jeho vzorem. Svou troškou do 
mlýna jako nositel tradic a člen Sboru lektorů 
a znalců Slováckého verbuňku při Národním 
ústavu lidové kultury ve Strážnici přispívá 
určitě dobrou radou, taneční i pěveckou ukáz-
kou a celkovou rodinnou podporou. A to nejen 
v rámci zkoušek FS Hanýsek, ale i doma či ve 

festivalovém nebo hodovním prostoru Mar-
kův otčím Lukáš Stávek. Dříve ve svých ak-
tivních tanečních letech zastupoval Hanácké 
Slovácko na nejednom festivalu, v  soutěži či 
jiné folklorní události, jako významný regio-
nální tanečník verbuňku. Hody i plesy, široko 
daleko, mu také neunikly. 

První soutěže na prknech, kde se verbuňk 
tančí, okusil šestiletý Marek už v roce 2018 na 
Regionální soutěži o  nejlepšího dětského ta-
nečníka Slováckého verbuňku na Hanáckém 
Slovácku v Šakvicích. Pořádal ji FS Hanýsek, 
kde byl soutěžícím účastníkem bez umístění 
na medailových příčkách. Zato o  rok později 
na stejné regionální soutěži ve Velkých Pav-
lovicích, kterou pořádal Hanáckoslovácký 
krúžek z V. Pavlovic získal svou první medaili. 
Získal krásné 3. místo, se kterým postoupil 
na Národní přehlídku dětského verbuňku 
v  Uherském Hradišti v  rámci MDFF Kunov-
ské léto. Byl zde suverénním účastníkem. Po 
covidové přestávce, kdy byl i prostor na inten-
zivní trénink, nastalo období sklízení medai-
lového ovoce, o kterém jste se dočetli v úvodu 
tohoto článku.

Co více dodat? Snad jen popřát Markovi k dal-
ším verbířským úspěchům a také jeho nadše-
ním motivovat ke všeobecné podpoře folklo-
ru do dalších let, a  přispět tak k  udržování 
folklorních tradic a  národopisu nejen ve Vel-
kých Pavlovicích, ale i v přespolních obcích. 

Zeptali jsme se také samotného mladého ver-
bíře Marka, co mu tento tanec přináší a čeho 
by chtěl ve svém folklorním i  muzikantském 
životě docílit? Odpověď: „Vyhrát Strážnicu!“

SLOVÁCKÝ VERBUŇK
o jaký tanec se vlastně jedná?

Dne 25. listopadu 2005 prohlásil generální 
ředitel UNESCO slovácký verbuňk za Mis-
trovské dílo ústního a nemateriálního dědictví 
lidstva.

Slovácký verbuňk patří mezi mužské tance 
skočného charakteru. Je tancem improvi-
zovaným a  má zvláštní ráz, neboť ačkoliv se 
převážně tančí hromadně, každý z tanečníků 
přitom tančí sám za sebe s výrazem své regi-
onální a místní příslušnosti, svého tanečního 
umění a  povahy. Verbuňk se tancuje na urči-
tý okruh písní, mezi nimiž od druhé poloviny 
19. století převládají tzv. písně novouherské. 
Název tance je odvozen z  německého slova 
Werbung (tj. najímání, ucházení se) a  z  pra-
xe náboru do vojenské služby, prováděného 
u  nás do roku 1781 za účasti profesionálních 
vojenských tanečníků, jejichž projev byl asi 
jedním z impulzů ke vzniku tohoto tance.

Verbuňk je v  České republice rozšířen pouze 

Marek Hanák – mladá verbířská naděje.
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DUCH NEBO HOST Z JINÉ DOBY? ZÁMECKÉ SNĚNÍ
UŽ PODRUHÉ VE VELKÝCH PAVLOVICÍCH

na Slovácku, kde se pro něj užívají nebo uží-
valy i  jiné názvy – cifra, cifrování, cifruňk, 
čardáš, čardášování, verbování, skákání, 
grepčení (grebčení). Slovácký verbuňk má 
obvykle tři části: předzpěv, při němž je pohyb 
tanečníka, pokud nestojí společně s ostatními 
ve vázaném půlkruhu, velmi individuální, dále 
taneční část pomalou a  taneční část rychlou, 
která je volnou pohybovou kompozicí s  oso-
bitou atmosférou. K  předchůdcům verbuňku 
patří tzv. mládenecké tance, ale i  jiné po-
hybové formy, z  nichž se postupně vyvinul. 
Patří k  nim tance do skoku, soutěživé tance 
o to, kdo nejvýše vyskočí, individuální projev 
mužů v  točivých tancích, dále – a  asi přede-
vším – přizdobovaná (cifrovaná) chůze mužů 
v  průvodech a  při obřadních obchůzkách 
a snad další tance se soutěživými prvky. Dal-
ším impulzem bylo zřejmě též rozšíření písní 
novouherského stylu. Etnochoreologové sou-
dí, že se verbuňk formoval jako samostatný 
tanec ve druhé polovině 19. století a v průbě-
hu 20. století se vyvinul do šesti regionálních 
typů.

Podle stavu současného bádání lze hovořit 
o šesti typech slováckého verbuňku:
1. z okolí města Strážnice
2. z okolí města Kyjova
3.  hanácko-slováckém z okolí měst 

Hustopeče a Ždánice
4. horňáckém z okolí Velké nad Veličkou
5.  uherskohradišťském z okolí Uherského 

Hradiště a Uherského Brodu
6. podlužáckém z okolí města Břeclavi

Slovácký verbuňk plní stále několik funkcí 
a vyznačuje se vysokou emotivností, což sou-
visí mimo jiné i s tím, že jde o tanec improvizo-
vaný, a poskytuje tedy širší prostor spontanei-
tě. Původně se tímto tancem loučil odvedenec 
před odchodem do vojenské služby, kdy ta-
nečník kompenzoval značné psychické napě-
tí z  blížící se životní změny, avšak současně 
dával najevo, že je této služby schopen, a sna-
žil se působit na druhé pohlaví. V  tanci tedy 
dominovala funkce psychologická, soutěživá 
a  erotická. Časem jej převzali i  další mužští 
členové komunity, byl postupně začleňován 
do dalších příležitostí lidového života a  tím 
nabýval nových funkcí. Zvláště důležitou se 
stala funkce obřadní, k  níž se brzy přičlenila 

funkce reprezentační, dále vyjádření povahy, 
okamžitého duševního i  fyzického stavu ta-
nečníka, a  posléze jeho identifi kace s  obcí či 
skupinou komunity. 

V  současnosti se dále rozvíjí funkce obřadní, 
neboť verbuňk je součástí slavnostních průvo-
dů a celého komplexu hodových zvyků, kdy se 
uplatňuje nejvíce. Tančí se v průvodu domácí 
chasy po obci, při vítání stárka před jeho do-
mem, na zahájení a ukončení taneční zábavy, 
každá skupina přespolních chlapců je po pří-
chodu uctěna tím, že dostane možnost, aby 
si verbuňk před všemi přítomnými zatančila. 
Zachována zůstává rovněž jeho funkce soutě-
živá, jelikož tanečníci porovnávají své výkony 
mezi sebou. Nově získává funkci znakovosti 
– projev příslušnosti k té části mládeže, která 
projevuje kladný aktivní vztah k dědictví tra-
diční lidové kultury.

Pro dokonalé provedení verbuňku je nutné, 
aby interpret ovládal několik dovedností. Prv-
ní z nich je zpěv a dále je nutné zvládat a správ-
ně využívat dialekt. U  dobrého tanečníka se 
rovněž předpokládá dobrá znalost repertoáru 
písní, tedy textů i melodií, které při tanci uží-

Marek se svou rodinou na letošní „Strážnici“.

vají. Z hlediska pohybového je důležitá nároč-
nost, množství, pestrost, návaznost a úroveň 
provedení tanečních prvků a  fi gur. Tanečník 
musí rovněž zvládnout prostorové uspořá-
dání, kompozici a  gradaci tance. Slovácký 
verbuňk je jedinečným projevem lidské krea-
tivity právě tím, že na poměrně malém území, 
které Slovácko v  rámci Moravy zabírá, a  za 
použití shodných tanečních motivů (výsko-
ků, přeskoků, odskoků, příklepů, srážení pat, 
podupů, potlesků, dřepů, přednožování, za-
nožování atd.), avšak jiným způsobem prove-
dených a s jinou intenzitou, četností výskytu, 
vedením nohou, někdy i rukou, a držením těla 
při tanci se vyhranil, jak bylo uvedeno výše, 
v  šest svébytných regionálních typů. Speci-
fi čnost verbuňku spočívá v jeho komplexnosti 
a  každé taneční provedení je vlastně jedineč-
ným výkonem. Sami tanečníci i diváci vnímají 
verbuňk značně emotivně a  stejně jako v  mi-
nulosti i  dnes si cení vynikajících tanečníků 
verbuňku – verbířů.
Použitá literatura:
www.nulk.cz/2017/01/22/slovacky-verbunk

Jaroslava a Lukáš Stávkovi

Letošní už druhý ročník Zámeckého snění na 
Ekocentru Trkmanka (29. července 2023) ve 
Velkých Pavlovicích se opět vracel zpátky do 
historie Velkých Pavlovic a  místa, kde nyní 
stojí ekocentrum, ale původně zde byla tvrz, 
která byla přestavěna na barokní zámeček.

Většina historických míst má svou bílou paní 

nebo ducha a  toho našeho jsme návštěvní-
kům také představili. Náš duch rytíř Gerhard 
očekával návštěvníky na konci komentované 
prohlídky budovy Černou paní v  zámeckém 
sklepení.

Na zámeckém nádvoří jsme se do dávné histo-
rie přenesli díky krásným baladám u cimbálu 

v podání cimbalistky Terezky, zpěvaček Adél-
ky a Magdalenky z Vrbice. Při tónech cimbálu 
se sluníčko schovalo za budovu a v příjemném 
podvečeru jsme se s  hrad rockovou kapelou 
Quanti Minoris a Skupinou historického šer-
mu Albion ocitli v  období středověku. Slovy 
nelze popsat propojení hudby (gemshorn, kři-
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vý roh, zobcová fl étna, píšťala s měchuřinou, 
chalumeaux, příčná fl étna, loutna), zpěvu 
a  šermířsko-ohňové show. Skupiny Quanti 
Minoris a  Albion vytvořily nádhernou atmo-
sféru, při které se tajil dech. Nepopsatelná, 
mystická atmosféra, netypické melodie.

Po celou dobu byly pro děti připraveny ruko-
dělné dílničky. Děti si vyráběly lucerničky, 
malovaly kamínky a  sádrové odlitky, vyrábě-
ly královské koruny. Největším zážitkem pro 
děti byl náš rytíř ve sklepení a ohňová show.

Samozřejmě nechybělo občerstvení, pochut-
nat jsme si mohli na kančím guláši, grilova-
ném hermelínu, tradiční cigáře a hranolkách. 
V „šenku“ jsme postupně čepovali piva z mi-
nipivovarů, polotmavou třináctku Gustava, 
desítku Albrechta a  dvanáctku Poličku Závi-
še.

V tajuplném sklepení probíhaly komentované kostýmované prohlídky.

Zámecké snění je jedinečnou příležitostí ob-
léci si pravou princeznovskou róbu. Přede-
vším ženy a dívky nedokáží odolat. 

Když akce na velkopavlovickém ekocentru, 
tak i nějaká ta soutěž. Samozřejmě o vinné 
ceny. 

Poděkování za podporu při realizaci patří zři-
zovateli městu Velké Pavlovice, zaměstnan-
cům města a ekocentra, panu Tomáši Bílkovi, 
Myslivecké jednotě Velké Pavlovice a  společ-
nosti Heineken.

Děkujeme všem návštěvníkům, dětem i  do-
spělým, a věříme, že si letošní ročník Zámec-
kého snění užili. Akce Zámecké snění se kona-
la v rámci Velkopavlovického léta 2023.

Bc. Zita Dvořáková, MSc, 
ředitelka Ekocentra Trkmanka 

Velké Pavlovice

JEDNÍM SLOVEM MARHU“L“OVE
Sobota 1. července 2023 byla ve Velkých Pav-
lovicích dnem opravdu oranžovým. Návštěv-
níci mohli navštívit dvě velkolepé akce prezen-
tující dlouhou historii a  práci našich předků 
společně organizované v  jednom duchu, a  to 
„Velkopavlovické meruňkobraní“ a  „Víno 
v oranžovém aneb otevřené noční sklepy“.

Velké Pavlovice byly odjakživa městem vína 
a  meruněk. Jsou kolébkou odrůdy meruňky 
Velkopavlovická, která se u  nás pěstuje již 
téměř 200 let, a prvotní zmínka o meruňkách 
je dokonce 4.000 let před našim letopočtem. 
V průběhu letošního již osmého ročníku Vel-
kopavlovického meruňkobraní jsme si při-
pomněli historii pěstování meruněk a  taky 
významné jubileum 100 let od založení Státní 
ovocné školky ve Velkých Pavlovicích a přínos 
Aloise Václava Horňanského.

Nejrůznější meruňkové dobroty připravené 
z  právě dozrálých meruněk od místního sa-
daře Jana Krejčiříka jste mohli ochutnat již 
od deseti hodin dopoledne na Velkopavlo-
vickém meruňkobraní na nádvoří Ekocentra 
Trkmanka, které se proměnilo v  meruňkový 
ráj. Tradice a  klasika… nikdy nezklamou, 
a tak v rámci gastronomických specialit jsme 
mimo jiné připravili kynuté knedlíky, u nás ře-
čené „gule“, s čerstvými meruňkami a posyp-

kou, domácí beleše s naší domácí meruňkovou 
marmeládou, vepřový guláš s  meruňkami, 
obří palačinky s  meruňkovou marmeládou, 
cigáru douzovanou na meruňkovém dřevě. 
Novinkami letošního ročníku byly vynikající 
meruňkové makronky (jen se po nich zaprá-
šilo) a  „Marhulové“ na ledu od Vinařství La-
cina. Nechyběly výrobky z  meruněk z  Gálo-
vých sadů, hořčice s meruňkami, meruňková 
zmrzlina, meruňkové sirupy, meruňkové 
limonády… Jarmark byl bohatý nejen na vý-
robky z  meruněk, ale také na řadu vkusných 
rukodělných výrobků.

Město Velké Pavlovice se pyšní vyšlechtěním 

čtyř odrůd révy vinné. Součástí programu 
bylo představení a možnost degustace těchto 
čtyř odrůd révy vinné: Pálava (1977), André 
(1980), Aurelius (1983), Agni (2001). Vzpo-

Novinka letošního Meruňkobraní, po které 
se jen zaprášilo? Makronky, samo sebou, že 
oranžové – meruňkové!

Tak co to bude paninko? Na Meruňkobraní 
jedině meruňky!
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Meruňková gula kam se podíváš! Tuto dob-
rotu jsme si mohli dopřát díky našim skvě-
lým a zručným kuchařinkám. 

Také se vám hned sbíhají sliny při pohledu 
na tác plný belešů s meruňkovou marmelá-
dou? Mňam!

HEMŽENÍ DĚTÍ NA EKOCENTRU PO CELÝ ROK

mněli jsme i  nejvýznamnější velkopavlovické 
šlechtitele - Ing. Josefa Veverku, Ing. Jaroslava 
Horáka a Jana Havlíka.

V  dopoledních hodinách nejen k  poslechu 
hrála již tradiční cimbálová muzika Lašár 
z Velkých Pavlovic a v odpoledních hodinách 
folková kapela ZKUSMETO z Kuřimi.

Během celodenního programu proběhla tra-
diční soutěž v  pojídání belešů. Mezi prvními 
přihlášenými soutěžící nechyběl známý jedlík 
Jarda Němec. Výzvu sníst co nejrychleji osm 
domácích čerstvě usmažených belešů s  me-
ruňkovou marmeládou přijalo osm zdatných 
mužů, kteří se nezalekli a  pustili se do toho. 
Vítězem letošního roku byl jedlík Jarda z Bys-
tré z  Pardubického kraje a  konkurenty měl 
téměř místní – druhé místo putovalo do Mo-
ravské Nové Vsi a třetí do Kobylí. 

Pro děti byla připravena na zahradě ekocentra 
zábavná pohádková stezka s  odměnou a  dět-
ská tombola. Soutěžní kvíz pro dospělé byl na 
závěr dne docela s velkým happy endem, do-
šlo i na slzičky dojetí. Hlavní cenu, poukaz na 
víkendový pobyt na letohrádku, vyhrál mladý 
muž na vozíčku. Nejdříve jsme byli dojatí my 
organizátoři a  později i  tatínek hocha, když 
jsme sdělili informaci, že pro něj bude připra-
ven bezbariérový pokoj.

V rámci akce probíhal zápis do registrů dárců 
„Cara Plasma“ a „Vinaři jdou na dřeň“. Motto 
dne bylo: „Dnes je tvůj šťastný den! Chceš, aby 
byl ještě lepší? Rozděl se o radost a daruj na-
ději. Přijď a staň se dalším hrdinou.“

V sedmnáct hodin, kdy se zavřely brány eko-
centra, se otevřely sklepy místních vinařů ze 
spolku Víno z  Velkých Pavlovic na tradiční 
akci Víno v oranžovém.

Posláním našich akcí je osvěta s  cílem pod-
pořit rozšíření a  znovuobnovení pěstování 
meruněk nejenom v našem regionu a podpora 
rozvoje tradičního vinařství ve Velkých Pavlo-
vicích. Akce se vydařila, stovky spokojených 
velkých i  malých návštěvníků ochutnaly me-

ruňkové pochutiny a  strávily příjemný den 
v oranžovém.

Budeme se těšit na všechny v  příštím roce 
a  budeme si přát, aby se příroda umoudřila 
a  úroda vynikajících lokálních odrůd meru-
něk byla opět v plné síle, tak jak tomu bývalo 
za starých časů našich předků.

Velké poděkování všem spolupořadatelům, 
organizátorům, podporovatelům a  také vám 
návštěvníkům, bez vás by to nefungovalo. Dě-
kujeme.

Bc. Zita Dvořáková, MSc,
ředitelka Ekocentra Trkmanka 

Velké Pavlovice

Ekocentrum Trkmanka navštěvují děti nejen 
v  průběhu školního roku, ať už v  rámci škol 
v  přírodě nebo několika různě tématicky za-
měřených kroužků, ale také v průběhu letních 
prázdnin. Ani v  červenci a  v  srpnu své brány 
nezavírá. Naopak!

Jako první letošní léto odstartovaly v druhém 
červencovém týdnu příměstské tábory lektor-
ky jógy Anety Pavliňákové na téma „Vzhůru ke 
hvězdám“ a výtvarně laděný Ivany Tesařové. 

Ekocentrum Trkmanka vyhlásilo ve spo-
lupráci s  MAS Hustopečsko letní tábory 
na téma „Indiánské léto“, a  to v  rámci pro-
jektu Rozvoj MAS Hustopečsko z  OPZ+ 
CZ.03.02.01/00/22_008/0000988. Tento 
projekt je spolufi nancován Evropskou unií 
z  Operačního programu Zaměstnanost plus. 
Finančním příspěvkem z  tohoto programu 
byli podpořeni rodiče zúčastněných dětí. 

Program byl pro děti z  mateřských a  základ-
ních škol různorodý: táborníci vyráběli in-
diánské čelenky a  mluvící hůlky a  totemy, 
vytvořili si krásná indiánská trička a prošli si 
naučné indiánské stezky, kde hledali velkoná-
čelník nebo poklad. Z  organizačních důvodů 
složité přepravy byla bohužel zrealizována 
pouze jedna výprava za kakaovým bobem do 
Čokoládovny Herůfkovi na Čejči. Ale o  nej-
různější atraktivity u  nás není nouze, a  tak 
nechyběla třeba cesta na rozhlednu Slunečná 

s nanuky, za koníky na ranč, do biocentra Za-
hájka, lesoparku u vlakové zastávky anebo na 
hřiště za kostelem. Nevím, jestli to byl zrovna 
dobrý nápad, ale malí indiáni se pokoušeli 
bubnováním přivolat déšť a kupodivu se jim to 
vždy povedlo. Jako každý rok odcházely děti 
nadšené a  spokojené. Tábory ekocentra byly 
realizovány v  týdnech od 17. do 21. července 
a od 31. července do 11. srpna 2023.

V týdnu od 24. do 28. července se v ekocent-
ru uskutečnil již devátý ročník „Fotbalového 
kempu“ manželů Dvořákových z Břeclavi a ve 
stejném termínu opět výtvarně laděný tábor 
Ivany Tesařové. Poslední skupinou dětí, kte-
rá uzavírala letní táborování je taneční sku-

pina Sneaker z  Brna, která byla v  ekocentru 
v termínu od 13. do 19. srpna 2023 již třetím 
rokem.

Letošní léto strávilo na ekocentru celkem 
317  dětí a  některé dny to tu opravdu hučelo 
jako v pravém včelím úlu.

V současné době se připravujeme na zahájení 
nového školního roku a  tím pádem na adap-
tační programy základních a  středních škol, 
semináře vysokých škol a  tak hemžení dětí 
bude i dále plynule pokračovat.

Bc. Zita Dvořáková, MSc, 
ředitelka Ekocentra Trkmanka 

Velké Pavlovice

Malí táborníci si na ekocentru užili úžasné indiánské léto!
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Floriánci pod Pálavou

Toskánské odpoledne otevřelo zahrady penzionu André

Zbrusu nový modrohorský cimbál

Dětský folklorní krúžek Floriánek si vyjel 
v neděli 25. června 2023 přes pole, a to po roce 
do blízkých Staroviček. Zde se konal již jede-
náctý ročník festivalu Dechovka pod Pálavou. 

V  letošním roce festival zahájila dětská de-
chovka ZUŠ Velké Bílovice a  po ní pokračo-
vala slovenská dechová hudba Záhorienka, 
dechová hudba Stříbrňanka a domácí decho-
vá hudba Palavanka. Celé odpoledne slovem 
provázal Jiří Helán.

Floriánci si připravili dvě vystoupení, nejdříve 
zatančili část Moravské besedy a v další části 
programu vystoupili s  pásmem Čerešničky 
– Išla Marína. Vystoupení musela zvládnout 

samá děvčata, protože klučičí část vyrazila 
na další folklórní akci, která se konala v tomto 
termínu, a to MFF Strážnice, kde si velkopav-
lovická verbířská mládež nenechala ujít fi nále 
Soutěže o  nejlepšího tanečníka Slováckého 
verbuňku.

Děkujeme Palavance za pozvání, snad bude 
dopřáno a  budeme se těšit opět za rok na vi-
děnou. Děkujeme rodičům a  prarodičům za 
podporu a dopravu dětí.

Zita Dvořáková, Daniela Zavadilová, 
Alena Laurenčíková; DFK FloriánekNa festivalu Dechovka pod Pálavou vystou-

pila pouze dívčí část Floriánku. Hoši verbo-
vali ve Strážnici.

Na oslavě 10. výročí otevření Vinařského 
penzionu André vystoupili se svým hudeb-
ním pásmem i žáci místní ZUŠ pod vedením 
MgA. Zbyňka Bílka. 

Díky projektu Folklor v  Modrých Horách 
a žákům ZUŠ Velké Pavlovice zazněl v pro-
storách Baraque Wine Galery cimbál.

Toskánské odpoledne bylo letos vskutku 
nevšední událostí a podívanou. Potkat jste 
se zde mohli s postavami jako z pohádky či 
historického fi lmu.

Čtvrteční odpoledne a podvečer dne 8. června 
2023 byly u Vinařského penzionu André nabi-
té kulturou. Toskánským odpolednem oslavil 
Vinařský penzion André 10 let od otevření.

Po vystoupení žáků Základní umělecké školy 
Velké Pavlovice a slavnostním otevření zahrad 
a  rozária následovalo odhalení výroční tabu-
le a  již tradiční pasování žen do „Dámského 
klubu Lady Agni“. Poté si zejména dámy užily 
přehlídku klobouků, oblečení a  vystoupení 
Kloboukového klubu Radky Chabičovské. Pro 
dobrou náladu všech přítomných vystoupila 
swingová kapela Melody Gentleman z Lednice.

Co ještě rozhodně na Šlechtitelce nemohlo 
chybět? No přece víno! A to tady umí skvělé!

Věra Procingerová

Krásný příběh, podbarvený lahodnou melo-
dií linoucí se ze strun cimbálu, odehrávající se 
v Modrých Horách, bude mít snad hodně dlou-
hého trvání. Pevně v to doufáme…

Náš region je kulturně velmi pestrý a není akce, 
na které by nezněla skvělá muzika – velmi často 
cimbálová, pro tento kraj tolik typická. Přiro-
zeně – cimbál je většinou středem tohoto dění. 
Cimbál je znám zejména ve folklóru, jeho mož-
nosti jsou ale neskonale širší – world music, 
folk, jazz, nádherná vážná muzika případně 
další styly, či nezaškatulkované směry.

Je potřeba nejen dobrou muziku dělat, ale také 
vychovávat další generace. Tím hlavním, kdo 
se o to na poli cimbálovém v našem regionu sta-
rá, je Michal Grombiřík. Šikovné muzikanty, 
šikovné studenty a  šikovného učitele bychom 
tedy měli, ale co tedy zásadně chybělo, byl su-
per nástroj.

To už byl poslední krůček k  realizaci projektu 
FOLKLOR V  MODRÝCH HORÁCH, který 
podpořila MAS Hustopečsko prostřednictvím 
SZIF.

Nádherný, plně tlumený nástroj, s rozšířeným 
rozsahem vyrobil a dodal Miroslav Holiš a jeho 
tým HOLAK cimbály. Původně se projekt do-
mlouval s jeho tátou Vladimírem Holišem, ale 
ten už se bohužel stará o nástroje mnoha mu-
zikantů, kteří nás opustili a  jistě hrají dobrou 
muziku někde jinde.

Co mají společného klavíry Steinway a  náš 
nový cimbál? Dřevo na rezonanční desky vy-
růstalo ve stejné lokalitě – a  zvuk je prostě 
brutální! Přejme si tedy, ať tento modrohorský 
cimbál rozsévá jen radost a ať u něj vyroste ne-
jeden dobrý cimbalista.

Svoji premiéru na veřejnosti si již zažil zbrusu 
nový modrohorský cimbál ve čtvrtek 22. červ-
na 2023 v Baraque Wine Galery na cimbálové 
výroční besídce žáků Základní umělecké školy 
Velké Pavlovice a věřte, bylo to skvělé kulturní 
pohlazení.

Tomáš Bílek
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Z FARNOSTI

TI LEPŠÍ A TI HORŠÍ

EXPEDICE KRAJEM ANDRÉ UŽ POSEDMNÁCTÉ, 
POPRVÉ POD KŘÍDLY NADACE PARTNERSTVÍ, JAKO VŽDY ÚSPĚŠNÁ

Nejstarším a nejlepším příkladem, podle čeho 
se rozeznávala civilizace, bylo rozdělení lidí 
v antice: v počátcích kultury jsou jedni Řeko-
vé a ostatní barbaři… Ti, co umí číst moudré 
spisy fi lozofů, tvoří onu lepší skupinu, ostatní 
brumlají nesrozumitelnou hatmatilkou a  ne-
jenže nemají kdo by jim chytře poradil z živých 
současníků, ale především nemohou čerpat 
z  dávného poznání (později udělají staří Ří-
mané dohodu, že barbaři budou všichni mimo 
Řeků a  Římanů, kteří uchovávají moudrost 
věků). 

Podobně k  tomu přistupovali lidé i  za tisíc 
let, když si říkali: před námi byl starý věk, 
potom přechodný středověk, a  my už máme 
pokrok…, my moudřejší a zkušenější, protože 
jsme kulturu vybudovali na základech vytvo-
řených už dříve.

Dnes tuto naši dobu označujeme za post-mo-
derní společnost ve smyslu, že všechno vybu-
dované generacemi před námi už přešlo, my 
z toho již nečerpáme a nic z toho dál neplatí. 
Právem si někteří stěžují, že v  určitých ohle-
dech to narušuje civilizovanost. Dovolím si 

poukázat na jeden aspekt, který potom může 
v životě opravdu podstatně chybět. Po celé ge-
nerace se pohled na dobro a zlo posuzoval po-
dle úmyslu a podle následku. Chtěl jsi někoho 
ošidit při prodeji? Pak jsi podvodník! Opil jsi 
se a potom ležel u cesty? Pak jsi opilec! Morál-
ka se hodnotila podle vnitřního nasměrování 
člověka a podle dopadu jeho vlastního jedná-
ní. Bohužel se toto praktické členění vytrácí 
a  člověk přichází o  užitečnou orientaci. Už 
není jednoduché vědět, co dělám správně…

I  když víte, jak propaguji ekologicky šetr-
né chování, přece si pomůžu příkladem, 
„hříchem“ na životním prostředí. V naší sou-
časnosti se nejhorší následky připisují globál-
nímu oteplování, takže s  určitou nadsázkou 
skauti na táboře mají výčitky svědomí, jestli 
mohou zapálit táborový oheň (aby nezvýšili 
emise CO2) a  opékat špekáčky (z  ekologicky 
problematického masa) a  nezaviní neúrodu 
v  Keni a  na Madagaskaru. Oproti tomu vy-
dávají někteří za dobrý skutek přilepení se 
kyanoakrylátem k  asfaltu, aby blokovali zne-
čišťující automobilovou dopravu. (Ano, jdou 
za svou pravdou a konají to nejlepší, co v jejich 

chápání reality lze – pokud se neodvratně blí-
ží konec světa, pak už můžeme zničit všechno 
umění, protože stejně dlouho nepřežije… Jest-
liže budoucnost nejvíce ohrožuje doprava, 
pak je ospravedlnitelné prořezat pneumatiky 
či zapálit elektromobil.) Bohužel na tomto 
můžeme pozorovat zmatek a  nejistotu – vý-
sledek toho, když se v etice oddělí postupy od 
dopadů.

Abychom pociťovali radost ze života, potře-
bujeme mít jistotu, že žijeme správně. Nikdo 
nestojí o to, aby mu po čase jiný vyčítal chová-
ní, které dělal s  dobrým přesvědčením. Nám 
v  tomto ohledu velice prospívá doba dovole-
ných a  prázdnin, kdy si můžeme odpočinout 
a  naše mysl může v  klidu zhodnotit své cíle. 
Díky posouzení svých plánovaných záměrů 
či vykonaných skutků podle dvou neoddělitel-
ných kritérií (s jakým je to záměrem a co to vy-
volává) nacházíme s pevnou jistotou skutečné 
dobro a nabýváme lepší pocit k životu.

Kněz Marek Slatinský

Z VINNÉHO SKLÍPKU

Už 17. ročník si připsala na svůj vrub oblíbená 
cykloturistická akce EXPEDICE KRAJEM 
ANDRÉ, která proběla v  sobotu 24. června 
2023.A přestože by se dalo očekávat, že účast-
níky v řadě už tolikátého ročníku nemůže nic 
překvapit, opak byl pravdou. Akce zazname-
nala v  roce 2023 jednu významnou změnu. 
Doposud byla vždy pořádána zúčastněnými 
obcemi po trase, to vše pod záštitou Mikrore-
ginu Hustopečsko. Letos se nově pořadatel-
ství ujala Nadace partnerství Brno a zařadila 
tuto již zajetou akci do neméně oblíbeného 
seriálu cykloturistických podniků s  názvem 
Krajem vína. Do pořadatelství se tak už méně 
zapojily samotné obce a naopak dostali příle-
žitost zpropagovat svá vinařství místní vinaři. 

Ve Velkých Pavlovicích se razítkovací mís-
to nacházelo ve výrobní hale Šlechtitelské 

stanice vinařské, a. s. Účastníci si zde nejen 
razítkovali své razítkovací průkazy, ale také 
ochutnávali zdejší vína. A  když jsme na akci, 
která nese ve svém názvu André a  dokonce 
se ocitáme v místech, kde byla tato specifi cká 
odrůda vyšlechtěna, nemohlo se pít nic jiného 
než André. Pokud ale čekáte, že se zde cinka-
lo výhradně červenými vzorečky, mýlíte se. 
K  ochutnání byla i  svěží letní varianta netra-
dičního růžového André či jemně perlivého 
frizzanté. 

Další významnou zastávkou ve Velkých Pav-
lovicích byl turistický areál Nad Zahradami 
pod rozhlednou Slunečná. Zde si pro své ná-
vštěvníky Vinařství Suský a Vinařství Helena 
připravila bohaté, nejen vinné občerstvení. 
Víno, podávané krásnými mladými vinařka-
mi, teklo proudem, hlad byl ukojen v tamním 

kiosku a ti, kteří zatoužili zasytit i kulturního 
ducha, nepřišli zkrátka. Vyhrávala zde totiž 
velkopavlovická cimbálová muzika Palička. 
Mnozí využili příležitosti a s nesmírně šikov-
nými a  zapálenými muzikanty si zazpívali. 

Šlechtitelka nabídla z odrůdy André tradiční 
červené, ale i růžové a frizzanté. 
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VÍNO V ORANŽOVÉM NABÍDLO
PRODUKTY ŠITÉ NA MÍRU LETNÍ NOCI

Odvážnější si dokonce střihli i tanec! Morav-
ský „trojboj“, tedy „ženy, víno, zpěv“, byl spl-
něn do posledního puntíku.

Všechna razítkovací místa ve všech obcích 
cyklotrasy měla pro všechny zúčastněné, 
kromě nezbytného razítka, připravena pestrý 
a  originální program. Z  jakého důvodu však 
zdůrazňujeme, že byla razítka tolik důležitá? 
Ten, kdo jich nasbíral patřičný počet a dorazil 
do páté hodiny odpolední do cíle nacházející-
ho se stejně jako start v hustopečském kempu 
Formanka, byl zařazen do slosování o spousty 
pěkných a hodnotných cen. Například o vína 
z  regionu, ubytování v  cyklopenzionu, cyklo 
vybavení a  další doplňky Moravských vinař-
ských stezek. 

Účastníci expedice si mohli vybrat, jakým 
způsobem se budou pohybovat a  jakou trasu 
zvolí. Možnosti byly hned tři. Dvě byly určeny 
pro jízdní kola, jedna pro pěší turistiku. Nej-
delší cykloturistická trasa čítala 42 kilometrů 
a  vedla Hustopečemi, Kurdějovem, Horními 
Bojanovicemi, Němčičkami, Kobylím, Vrbicí, 
Bořeticemi, Velkými Pavlovicemi a  Starovič-

Na Expedici krajem André je vždy veselo! 

peče - Kamenný vrch - Kurdějov - Hustopečí. 

Vzhledem k  početným a  všudypřítomným 
pelotonům usuzujeme, že Expedice krajem 
André rozhodně neskomírá a  neztrácí 
na své atraktivitě. Naopak zraje do krásy 
a  plnoletosti. Vždyť už příští rok oslaví 
tato vinařská stálice své osmnáctiny a  my 
doufáme, že jí k  tomuto úžasnému jubileu 
dorazíte v ještě hojněním počtu poblahopřát!

Karolína Bártová

Pod Slunečnou byla vína z Vinařství Sus-
ký a Vinařství Helena rozlévaná s krásným 
úsměvem mladých vinařek.

kami, s cílem opět v Hustopečích. Kratší cyk-
loturistická trasa čítala o 12 kilometrů méně, 
tedy 30, cestou jste tak minuli Kobylí a Vrbici. 
Nejkratší 14 km trasa byla pěší trasou Husto-

V sobotu dne 1. července 2023 v 17 hodin, tedy 
v  okamžik konce Meruňkobraní na Ekocent-
ru, se otevřely brány dvaceti sklepů a vinařství 
tradiční akce Víno v  oranžovém aneb Noční 
otevřené sklepy, kdy návštěvníci mohli ochut-
nat přes 300 druhů všech typů vín, ale i jiných 
vinařských produktů, třeba moštů nebo vinné 
medoviny. 

V žádném sklepě nechybělo občerstvení a ně-
kde dokonce hrála i  živá hudba, cimbálová, 
bigbeatová a bylo možné se zúčastnit exkurze 
v  provozu vinařské fi rmy Vinium, a.s. Letos 
jsme spojili síly v  propagaci s  Ekocentrem 
Trkmanka a  spolu s  akcí Meruňkobraní jsme 
tak nabídli návštěvníkům Velkých Pavlovic 
bohatý program na celý dlouhý den a  část 
noci. Zvýhodněné vstupenky šlo nově zakou-
pit na obě akce současně nebo vyzvednout 
přímo na zámečku.

Noční otevřené sklepy se vyznačují především 
jedinečnou atmosférou podvečera proměňují-
cího se ve vlahou letní noc. Nejinak tomu bylo 
i  letos, kdy nám počasí přálo a  víno si všich-
ni mohli vychutnat i  při venkovním posezení 
na dvoře nebo před sklepem. Pozitivem této 
akce je i mírně nižší návštěvnost, kdy se téměř 
vůbec nikde netvoří tlačenice a  každý si tak 
může v klidu vychutnat pro něj to pravé víno 
a letní noční atmosféru. Vinaři se také snaži-
li nabídnout zákazníkům produkty ušité na 
míru letní noci v podobě osvěžujících a čím dál 
oblíbenějších frizzante, tedy lehce perlivých 
vín, jako alternativa dominujícímu italskému 

prossecu. Za zmínku určitě stojí jemně perli-
vý polosuchý muškát ze Šlechtitelské stanice 
vinařské a.s. nebo úplně suché frizzante z Vi-
nařství Michna. 

Vyvrcholením akce pak bylo půlnoční seká-
ní sektů místních vinařů, a to nejen šavlí, ale 
i rýčem, čižmou, pánvičkou nebo lyží v podání 
našeho šoumena Luboše Zborovského. Sa-

bráž za doprovodu cimbálové muziky Vinica 
se setkala až s nečekaným úspěchem a udělala 
tak krásnou tečku za celým dlouhým a na zá-
žitky bohatým dnem.

I po letech se setkáváme s tím, že lidé ze vzdá-
lenějších míst nerozumí, proč právě Víno 
v  oranžovém a  zvlášť s  nástupem kategorie 
tzv. oranžových vín již dochází k  záměně vý-

Návštěvnost letních otevřených sklepů je prý nižší…
Zrovna tato fotografi e mluví spíše o opaku.
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Král vín 
České republiky 2023

Tak co si dáme? 
Červené, bílé nebo dokonce oranžové?

Vinař Lubomír Zborovský (první muž zleva) s neskrývanou radostí přebírá cenu v soutěži 
Král vín České republiky 2023. 

znamu akce. My místní chápeme, že začátkem 
července většinou dozrávají naše oranžové 
Velkopavlovické meruňky, ale již méně lidí 
ví, že v  našem kraji se dříve hojně pěstovala 
světlice barvířská označovaná jako „turecký 
šafrán“, která začátkem července kvete právě 
výraznou oranžovou barvou. Tato jednoletá 

Svěží vína, krásné ženy – to je léto a Víno v oranžovém ve Velkých Pavlovicích!

bylina je vhodná pro výrobu oleje s vyšším ob-
sahem kyseliny linolové, která je důležitá pro 
správnou funkci lidského těla. Oranžovožluté 
plátky květů se používají jako přírodní barvi-
vo, např. bonbonů Bonpari a  je také vhodná 
pro včelaře jako medonosná rostlina pro vyso-
ký obsah nektaru v pozdním létě.

Všem zúčastněným subjektům vděčíme za 
den plný bohatých zážitků a  návštěvníkům 
děkujeme za to, že se rozhodli strávit první 
prázdninový den právě ve Velkých Pavlovi-
cích.

Lukáš Doležal, 
spolek vinařů Víno z Velkých Pavlovic

Dne 27. července 2023 proběhlo v  Praze vy-
hlášení výsledků národní vinařské soutěže 
Král vín. Zúčastnilo se celkem 200 vinařství 
a bylo přihlášeno 1.500 vzorků. 

Vítězem se stal Filip Mlýnek z  Mikulovska 
s Ryzlinkem vlašským. Nutno podotknout, že 
pouze 30 % vinařství získalo medaile.

Vinařství Knoll obdrželo hned pět medailí, 
z toho jednu velkou zlatou. Na snímku vinař 
Stanislav Crhák a sklepmistr a enolog Pavel 
Buriánek.

Za Velké Pavlovice se umístila následující vi-
nařství:
Vinařství Baraque – dvě zlaté medaile 
a jedna stříbrná (3 ceny)
Vinařství Arte Vini – jedna velká zlatá 
medaile a dvě zlaté (3 ceny)
ŠSV, a.s. - dvě velké zlaté medaile 
a tři stříbrné (5 cen)

Vinařství Knoll (Stanislav Crhák ml.) - jedna 
velká zlatá medaile, tři zlaté a  jedna stříbrná 
(5 cen)
Vinařství Lubomír Zborovský – jeden vítěz 
kategorie, pět velkých zlatých medailí, šest 
zlatých a dvě stříbrné (12 cen)

Úspěšným vinařstvím patří 
obrovská gratulace!

Lubomír Zborovský
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MEZINÁRODNÍ VELETRH VÍNA WINE PRAGUE 2023
BYL PRO MODROHORCE OPĚT PŘÍNOSEM

MORAVSKÁ VÍNA OKOUZLILA NEW YORK,
OVACÍ SE DOČKALA V BARVÁCH ZLATA A PLATINY

Účast vinařů z  Modrých Hor vidí přítomní 
návštěvníci i vystavující již tradičně přínosně 
a ne jinak tomu bylo i na letošním 7. ročníku 
mezinárodního veletrhu WINE PRAGUE 
2023 ve dnech 16. a 17. května 2023.

Spolek vinařů VOC Modré hory hrdě repre-
zentoval náš mikroregion víny s  důrazem na 
unikátní lokální terroir.

Červená, rosé vína i blanc de noir, vína origi-
nální certifi kace z tradičních modrohorských 
odrůd révy vinné – Modrý Portugal, Svato-
vavřinecké a  Frankovka se v  samostatném 
stánku hrdě představila profesionálům a  od-
borné veřejnosti na tomto letošním meziná-
rodním veletrhu vína – Wine Prague 2023.

K  ochutnání ve stánku spolku VOC Modré 
hory byla letos vína od těchto členských vinař-
ství:
• Kobylí – Vína Herzánovi
• Bořetice – Rodinné vinařství Jedlička
• Němčičky – VÍNO J. STÁVEK 

a ZD Němčičky
• Velké Pavlovice – Vinařství Baraque 

a Vinařství Lacina
• Vrbice – Vinařství Horák, Syfany 

a Vinařství Vít Sedláček

Svými samostatnými stánky podtrhli význam 
tohoto veletrhu s  vínem někteří modrohorci 
jednotlivě, např. Rodinné vinařství Jedlička 
z Bořetic.

Dalším vinařstvím v  samostatném stánku 
i  s  live seminářem se představilo Vinařství 
Lacina z  Velkých Pavlovic, a  to dokonce se 
svým vínem z meruněk tzv. Marhulové, které 
příjemně pohladilo mnohé návštěvníky nej-
většího veletrhu s  vínem v  České republice. 
Sluší a  patří se určitě poděkovat za skvělou 
propagaci tohoto unikátního regionálního 
produktu.

Jsme potěšeni, že návštěvníci veletrhu strávili 
dva dny plné zajímavých degustací a  semi-
nářů. Bylo to určitě intenzivní, někdy trochu 
náročné, ale krásné setkání milovníků vína 
a  profesionálů. Podařilo se navázat řadu no-
vých kontaktů, načerpat spousty zajímavých 
informací a  ochutnat spousty krásných vín! 
Pozitivní ohlasy návštěvníků určitě splnila 
očekávání.

Lukáš Stávek, Spolek obcí Modré Hory

V  prezentačním stánku se návštěvníci do 
hloubky dozvěděli vše o  vínech v  apelačním 
systému VOC Modré hory, ale i  o  pohostin-
ném srdci Moravy se skvělými turistickými 
cíli Modrých Hor, jako zrozenými pro výleto-
vání a  ochutnávání. Lákavé pro návštěvníky 
modrohorského stánku bylo i last minute po-
zvání na následující víkendovou květnovou 
ryze terroir soutěžní přehlídku vín Modrohor-
ská pecka 2023.

Na veletrhu WINE PRAGUE 2023 okouz-
lilo svým netradičním Marhulovým vínem 
velkopavlovické Vinařství Lacina. 

Rozprava someliérů před zahájením hod-
nocení vzorků vín soutěže konané v New 
Yorku.

Spojené státy měly vždy slabost pro české 
umění a  umělce, a  možná i  proto nemohou 
odolat ani našim vínům. Jak jinak než okouz-
lením si lze vysvětlit, že z padesátky udělených 
platinových medailí pro vína celého světa jich 
hned třináct putuje právě na Moravu. A  153 
medailí z dalších cenných kovů přidala porota 
jako příjemný bonus. Letošní ročník soutěže 
Great American International Wine Competi-
tion (GRAMIWC) tak nese mimořádnou mo-
ravskou stopu. 

Velmi úspěšná byla i  vína z  mikroregionu 
Modré Hory. Po jedné platinové si připsalo vi-
nařství Miroslav Bočko a Šlechtitelská stanice 
vinařská Velké Pavlovice. Ze 184 soutěžících 
vín z  České republiky bylo vedle 13 platino-
vých oceněno dalších 26 vín zlatou medailí, 
78 stříbrnou a 49 bronzovou.



Přehled oceněných vín 
z mikroregionu Modré Hory

• Miroslav Bočko
Veltlínské zelené 2022 – Zlatá

• Šlechtitelská stanice vinařská V. Pavlovice 
Agni 2020 – Zlatá

• Vinařství Ludwig 
André 2021 – Zlatá

• Vinařství Ludwig
Rulandské šedé 2022 – Zlatá

• VINIUM
Chardonnay 2022 – Zlatá

• Miroslav Bočko
Hibernal 2022 – Stříbrná

• Miroslav Bočko
Rulandské šedé 2022 – Stříbrná

• Miroslav Bočko
Moravia 2021 – Stříbrná

• Miroslav Bočko
Ryzlink Rýnský 2021 – Stříbrná

• Šlechtitelská stanice vinařská V. Pavlovice
Müller Thurgau 2022 – Stříbrná

• Vinařství Ludwig
Pálava 2022 – Stříbrná

• Vinařství Ludwig
Sylvánské zelené 2022 – Stříbrná

• Vinařství Ludwig
Neuburské 2022 – Stříbrná

• Šlechtitelská stanice vinařská V. Pavlovice 
Chardonnay barrique 2021 – Bronzová

• Šlechtitelská stanice vinařská V. Pavlovice
Cabernet Sauvi. barrique 2017 
– Bronzová

• VINIUM
Rulandské modré 2020 – Bronzová

Zdroj: Vína z Moravy, vína z Čech 
www.vinazmoravyvinazcech.cz
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ŠAMPIONEM MUVINY PREŠOV SE STAL
MÜLLER THURGAU Z VINAŘSTVÍ BALOUN

SLOVY KLASIKA: TOTO NIKDO NEČEKAL

Naše až moc živá hasičská legenda – Petr 
Adámek! Bez něj bychom se ze stříbra 
z kraje rozhodně neradovali. Peťo, díky!

Na 28. ročníku mezinárodní soutěže vín Mu-
vina Prešov obdržela moravská vína hned tři 
ze sedmi nejvyšších ocenění, tedy tituly šam-
pionů a předčila tak i domácí Slovensko. Spo-
lu s dalšími 44 medailemi tím opět dokázala, 
že u našich nejbližších východních sousedů se 
jim tradičně velmi daří. 

Šampionem ostatních bílých vín (kromě su-
chých, která mají vlastní kategorii) se stalo 
a  velkou zlatou medaili si vysloužilo víno 
Műller Thurgau výběr z  bobulí 2022 z  vinař-
ství Baloun z Velkých Pavlovic, které přidalo 
ještě další dvě velké zlaté a čtyři zlaté medai-
le a  stalo se tak nejúspěšnějším zástupcem 
z České republiky na soutěži. 

„Tento Müller považuji za světovou raritu. Cu-
kernatost získal v  době klasické sklizně a  ne 
seschnutím. Obsahuje více než 11 % alkoho-

lu a  více jak 80 g cukru. Má velmi jemnou, až 
muškátovou vůni, světlejší barvu a  čistou aro-
matickou chuť s  jemnou kyselinkou. Celkovým 
projevem se vymyká ostatním odrůdám ve své 
kategorii,“ přiblížil šampiona Radomil Ba-
loun, majitel vinařství, který zároveň zasedl 
v jedné z hodnotících porot.

Dalším velmi úspěšným velkopavlovickým vi-
nařstvím, které si odvezlo ze soutěže dvě zlaté 
medaile, je Vinařství Zborovský.

Oceněná vinařství a vína soutěže MUVINA 
PREŠOV z Velkých Pavlovic

Vinařství Baloun; Műller Thurgau výběr 
z  bobulí 2022; Šampion ostatních bílých vín 
a velká zlatá medaile

Vinařství Baloun; Hibernal výběr z  hroznů 
2022; Velká zlatá medaile

Vinařství Baloun; Cuvée Merlot&Pinot výběr 
z hroznů 2018; Velká zlatá medaile

Vinařství Baloun; Grand Cuvée Baloun výběr 
z hroznů 2018; Zlatá medaile

Vinařství Baloun; Pálava pozdní sběr 2022; 
Zlatá medaile

Vinařství Baloun; Rulandské šedé výběr 
z cibéb 2022; Zlatá medaile

Vinařství Baloun; Aurelius pozdní sběr 2022; 
Zlatá medaile

Vinařství Zborovský; Tramín červený pozdní 
sběr 2022; Zlatá medaile

Vinařství Zborovský; Pálava pozdní sběr 
2022; Zlatá medaile

Zdroj: www.vinazmoravyvinazcech.cz

SPOLKY A KONÍČKY

A co vlastně nikdo nečekal? Nebojte, dosta-
neme se k  tomu. Jen mi dovolte to všechno 
vysvětlit.

Celý příběh se začal psát 3. června 2023, kdy 
se konalo okresní kolo v  požárním sportu 
v  Pasohlávkách. Naši velkopavlovičtí hasi-
či skončili na krásném 3. místě. Což bylo po 
hrozně dlouhé době umístění na bedně. Všich-
ni jsme to pečlivě oslavili, zadařilo se totiž i že-
nám a  dorostu v  rámci Břeclavské hasičské 
ligy. Ale šlo se dál, sezóna totiž byla v  plném 
proudu a nebyl čas předlouze slavit úspěch na 
jedné soutěži, když nás čekalo mnoho dalších.

Čas plynul a najednou se nám 15. června ozva-
li z okresu, že první dva týmy vzdaly nominaci 
na kraj, a  zda bychom nechtěli jet na krajské 
kolo my jako třetí tým v pořadí. Celý den jsme 
přemýšleli, dávali dohromady pro a proti. Už 
jsme se nominace prakticky vzdali (protože 
do kraje zbýval pouze měsíc a  my si nebyli 
jistí, jestli se stihneme připravit a kolik by nás 
bylo ochotných to vůbec zkusit), ale nakonec 
po večerních rozhovorech se zástupci okresu 
i s holkami z Tvrdonic, které se na kraj nomi-
novali taky, jsme se rozhodli, že do toho pů-
jdeme. 

A  tím začala měsíční dřina. Krajskou soutěž 
totiž nikdo z nás předtím neběžel. Byla to pro 
nás absolutní neznámá. „Stovky“ a  štafety 
4x100 metrů jsme znali jen z videí. Naši členo-
vé měli zkušenosti jen se štafetami 4×60 me-

trů, které běhali naposledy jako děti. Jediný 
a zároveň náš nejzkušenější člen Peťa Adámek 
měl s  krajem zkušenosti, když běhal za SDH 
Kobylí. 

První problém byl v tom, že jsme neměli žádné 
vybavení na tyto disciplíny. Kraj se totiž u nás 
nikdy neběžel, takže toto vybavení jsme do teď 
nepotřebovali. Naštěstí měl Peťa kontakt na 
Jirku Pálku z SDH Milovice, který nám ochot-
ně půjčil hadice, proudnice a  rozdělovač, za 
což mu mockrát ještě jednou děkujeme. Dal-
ší problém byl v  tom, že ani nemáme zázemí 
na trénink pro tyto disciplíny. Takže proběhla 
domluva s kluky z SDH Kobylí, kteří všechny 
věci i místo na trénink mají. Jim taky mockrát 
děkujeme za možnost trénovat u  nich. A  že 
těch tréninku za ten měsíc bylo ažaž. Další 
překážkou bylo to, že na kraji se běhá s jednot-
ným čerpadlem, které je v  okresech Břeclav 
a  Hodonín pouze jedno, a  to u  kluků z  SDH 
Mistřín. Takže jsme krom Kobylí jezdili tréno-
vat i do Mistřína. Tímto děkujeme i SDH Mis-
třín za prostor a čas pro naše tréninky. 

Po mnoha trénincích (poslední týden před 
krajem jsme trénovali poctivě každý den od 
pondělí až do pátku), a po mnoha zraněních, 
ke kterým přišli snad všichni během toho mě-
síce, přišel konečně den D, 15. červenec 2023. 

Budíček v šest, odjezd v 6:30 od hasičky a hurá 
do neznáma. V Přísnoticích už na nás čekala 
perfektně připravená tartanová trať na stov-

ky, štafety i požární útok. Právě první byla na 
řadě královská disciplína požární útok. V něm 
jsme skončili na třetím místě. Což pro nás 
byl skvělý start. Do celkového pořadí se totiž 
započítávaly všechny disciplíny dohromady. 
Pak následovaly stovky. Což znamená, že před 
každým hasičem je 100 metrů dlouhá trať, kde 
na něj čekají překážky jako dva metry vysoká 
bariéra, poté hadice, se kterými musí přeběh-
nout kladinu, která je také skoro dva metry 
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Tak toto je radost v přímém přenosu – velkopavlovičtí hasiči skončili na krajské soutěži 
v požárním útoku druzí. Ano, druzí! Blahopřejeme!

vysoká, po seskoku z  kladiny musí hasič ha-
dice spojit, jeden konec zapojit do rozdělova-
če, druhý do proudnice a poté ještě závěrečný 
sprint do cíle. Všichni naši kluci zvládli štafety 
na jedničku. I tak z toho bylo páté místo. Což 
nás v průběžném pořadí srazilo o příčku níž, 
na místo čtvrté.

A následovaly už jen štafety na 4×100 metrů, 
kde krom bariéry a  kladiny na hasiče čekal 
ještě „domeček“ a  přenos hasicího přístroje. 
První naše štafeta dokončila pokus úspěšně. 
Čas však nebyl úplně nejlepší. Všechno tak 
zbývalo na naši druhou štafetu. Ta se blýskla 
nádherným časem 69 vteřin. Moc děkujeme 
ještě Markovi Gálovi z Tvrdonic, který doplnil 
naši sestavu na stovky a štafety a zároveň nám 
předal cenné rady během soutěže.

Po odběhnutí štafet jsme začali balit věci a ni-
jak jsme nevěnovali pozornost výsledkům 
soutěže. Mysleli jsme si totiž, že náš výkon na 
nějaké čelní umístění asi nestačil. Až najednou 
doběhla naše přední fanynka Dáša Šmídová 
s tím, že jsme druzí a ukázala nám vyfocenou 
výsledkovou listinu. Po rychlém ujištění, že 
tomu tak opravdu je, propukla obrovská ra-
dost a  štěstí. Doběhl za námi i  starosta OSH 
Břeclav Jaromír Mikuška a začal nám gratulo-
vat a slavil s námi. Mimochodem pan starosta 
před krajským kolem dal slib, že za 3. místo dá 
týmu jednu bečku piva, za 2. místo dvě bečky 
a vítězství tři bečky. Takže už se moc těšíme, 
až to vítězství budeme moc pořádně zapít. 

No a aby toho ale nebylo málo, v sobotu se ko-
nala ještě noční soutěž v požárním útoku. A co 
bychom byli za hasiče, kdybychom na soutěž 
nejeli a  oslavovali 2. místo na kraji jen doma 

na hasičce, tak jsme si přeskládali věci, občer-
stvili se a vydali jsme se na noční. No a když 
už jsme byli ve formě, tak se nám povedlo ce-
lou noční soutěž vyhrát a dovezli jsme ještě ve 
stejný den i pohár za první místo. 

Závěrem bych chtěl za všechny hasiče poděko-
vat Petrovi Adámkovi za to, jak nás připravil 
na krajské kolo, jak nás motivoval, inspiroval 
a zajistil nám skvěle podmínky pro přípravu. 

A ještě malá poznámka na úplný konec. Všich-
ni už jistě víte, že se nám porouchalo naše 
sportovní čerpadlo. Však také proběhla na 
naší noční soutěži tombola, kdy výtěžek šel na 
koupi nového čerpadla. Vybralo se krásných 

68 tisíc korun. Nové čerpadlo však stojí 250 
tisíc korun. Rozhodli jsme se tedy ve sbírání 
peněz pokračovat, a  to tak, že každý týden 
umístíme kasičku na příspěvky do některého 
z obchodů ve Velkých Pavlovicích. Za všechny 
příspěvky a dary moc děkujeme. 

Vaši velkopavlovičtí hasiči. 

A to už je úplný konec. Nezlobte se na mě, ale 
tento úspěch je pro nás tak velký, že jsme se 
s ním museli podělit se všemi.

Michal Procinger, 
Sbor dobrovolných hasičů Velké Pavlovice

Nabitá hasičská sobota
aneb Jedna soutěž střídá druhou

Dvě víkendová klání 
v požárním útoku 
a celkem pět cenných 
kovů z jarních soutěží

V sobotu 17. června 2023 se naše družstva 
mužů, žen i dorostu zúčastnila soutěže Břec-
lavské hasičské ligy ve Tvrdonicích. Z důvodu 
dohledu na trati na právě konané Agrotec Pe-
tronas Rally v Hustopečích byli naši muži nu-
ceni vypůjčit si dva členy z jiného týmu. Bohu-
žel z důvodu tohoto velkého zásahu do sestavy 
a  po chybičkách v  obou pokusech brali muži 
jen diplom za 11. místo.

Ženám se bohužel nepovedlo navázat na 
úspěch z minulé soutěže v Pasohlávkách a po 
nepovedeném prvním pokusu a  pomalejším 
druhém braly stejně jako muži diplom, tento-
krát za 4. místo. I tak byly báječné a věříme, že 
jim to příště zase zacinká!

Naopak dorost si oproti minulé soutěži o jed-
nu příčku polepšil a  za čas 20:47 si odvezl 
z  Tvrdonic pohár za 2. místo. Super, velká 
gratulace!

Po soutěži následoval rychlý úprk zpět do Vel-

kých Pavlovic, protože muži měli v plánu ješ-
tě jednu soutěž. Jednalo se o soutěž u našeho 
družebního sboru na Slovensku. Po šesté ho-
dině odpolední, kdy vyzvedli zbylé členy, kteří 
pomáhali na rallye, tak nabrali směr Vodera-
dy. Bohužel pokračoval jejich černý den a opět 
po chybičce skončili na 8. místě.

Jan Procinger

I bramborová medaile zachutnala našim 
ženám sladce. Čtvrté místo z teprve druhé 
soutěže je přeci úžasné, no ne?

Víkend ve dnech 17. a 18. června 2023 nabídl 
dvě poslední soutěže v jarní části sezóny mla-
dých hasičů. 

V sobotu se mladí hasiči vydali do nedalekých 
Velkých Bílovic, aby bojovali o  nejcennější 
kovy. Do Velkých Bílovic jsme vyslali jedno 
družstvo mladších žáků. V  nabité konkuren-
ci 16 týmů se naši nejmladší neztratili a  po 
pěkných výkonech si odvezli domů diplom za 
6. místo. 

O  den později vyrazili jejich starší kolegové, 
doplněni o pár mladších, na soutěž do Šitbo-
řic, která se jako každý rok skládala ze dvou 
částí: štafeta CTIF a  požární útoky. Po pove-
dené štafetě se naše mladé naděje držely na 
3. místě. Bohužel čas 23:03 z prvního pokusu 
v požárním útoku stačil jen na 5. místo nejen 
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Mladí hasiči přivezli 
bronz z Brumovic
Mladí hasiči v  sobotu 10. června 2023 vyra-
zili na soutěž do Brumovic. Jednalo se o prv-
ní soutěž mladých hasičů, kterou tamní sbor 
pořádal. Do boje o cenné kovy se od nás vydali 
mladší i starší žáci. 

Jako první šli na řadu mladší. Našemu druž-
stvu bylo přiřazeno startovní číslo sedm 
a  ukázalo se, že sedmička nám nosí štěstí. 
Prvním pokusem si totiž zaběhli čas 24:16 a to 
jim stačilo na 3. místo, a  tudíž na bronzové 
medaile. Starším se podařilo v prvním pokuse 
zaběhnout čas 22:67. Ve druhém se jim zlepšit 
již nepodařilo a tak si domů odvezli diplom za 
krásné 6. místo.

Michal Procinger

Naši mladší požární útočníci závodí u sou-
sedů ve Velkých Bílovicích. Přivezli si odtud 
diplom za 6. místo. 

Naši hoši hasiči v akci, tentokrát na domácí 
půdě. Nejenom co by soutěžící, ale také po-
řadatelé už 21. ročníku Noční soutěže v po-
žárním útoku.

V Brumovicích se nám náramně zadařilo, 
my mladší žáci jsme byli druzí!

v disciplíně, ale i celkové. Na soutěž do Šitbo-
řic jezdí v posledních letech méně týmů, a tak 
si tuto soutěž velmi užíváme, protože se nese 
v klidné rodinné atmosféře.

Mladí hasiči tak zakončili úspěšnou jarní část 
sezóny s bilancí 1x zlatá medaile, 1x stříbrná 
medaile a  3x bronzová medaile. Nyní je čeká 
zasloužený odpočinek a na tréninku se sejdou 
opět v průběhu srpna.

Michal Procinger

V sobotu 8. července pořádali naši dobrovolní 
hasiči už 21. ročník noční soutěže v požárním 
útoku. Soutěž se konala v  rámci Břeclavské 
hasičské ligy a  mohli jsme vidět velký počet 
týmů nejen z našeho okresu. 

Představilo se nám 21 mužských týmů a 5 žen-
ských, které na noční soutěži běžely pro  ně 
neobvykle na 3B. Ještě před samotnými po-
žárními útoky si hasiči mohli vyzkoušet mini 
soutěž v  narážení, kdy je cílem co nejrychleji 
dostat vodu z nádrže do čerpadla. Nejrychlejší 
týmy obdržely během závěrečného vyhlášení 
poháry, diplomy a láhev dobrého vína.

Během celého večera také probíhala tombola, 
jejíž cílem bylo vybrat co největší obnos pe-
něz na nákup nového sportovního čerpadla 
pro naše hasiče. Jelikož současné čerpadlo už 
má svůj věk, je velmi poruchové a už bohužel 
nestačí výkonným čerpadlům ostatních týmů 
na okrese. Tímto bychom chtěli moc podě-
kovat Dáše Šmídové a  Marice Konečné za 
celou organizaci tomboly, kterou stihly v  re-
kordním čase. V tombole se vybralo krásných 
68.820 Kč. My však budeme pokračovat ve vy-
bírání peněz, protože cena nového čerpadla se 
pohybuje okolo 250.000 Kč.

No a  teď už k  samotným útokům. V  mužské 
kategorii zvítězili muži z Velké nad Veličkou. 
V  ženské kategorii se premiérové radovaly 
holky z Perné. Vítězům gratulujeme a budeme 
se těšit na příští rok. No a naši muži z A týmu 
skončili na 13. místě a  naši dorostenci, kteří 
běžně během noční soutěže na 3B neběží, bě-
želi v rámci B týmu a výkon stačil na 15. mís-
to. O mnoho lépe dopadly naše ženy, které na 
své první soutěži na 3B skončily na úžasném 

HASIČI SOUTĚŽILI DOMA, V NOCI 
A VYBRALI BEZMÁLA
70 TISÍC NA NOVÉ SPORTOVNÍ ČERPADLO

3. místě a  udržují naději „na bednu“ v  rámci 
celkového hodnocení. 

Děkujeme holkám za organizaci tomboly, klu-
kům hasičům za organizaci soutěže, týmům 

za to, že k  nám přijely a  divákům za skvělou 
atmosféru. No a my se budeme těšit v příštím 
roce na 22. ročníku noční soutěže v požárním 
útoku. 

Michal Procinger, 
Sbor dobrovolných hasičů Velké Pavlovice

Holky na krev! Jejich urputnost, elán a entusiasmus stojí za obdiv, výsledky taktéž! 
I doma to opět cinklo.
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Vernisáž fotografi í z činnosti myslivců

Myslivecký den bavil napříč generacemi

V pátek 9. června 2023 v podvečer začaly ver-
nisáží fotografi í na myslivně ve Velkých Pav-
lovicích oslavy 100 let spolkové myslivosti 
v Československu.

Slavnostního zahájení vernisáže se ujal před-
seda spolku Ing. Jaroslav Benda Ph.D., sta-
rosta města Velké Pavlovice Petr Hasil a  za 
okresní myslivecký spolek Josef Ulica. Hned 
v  úvodu bylo zmíněno, že láska k  přírodě 
a myslivosti se často v rodinách udržuje něko-
lik generací. Stejně je tomu i u nás, například 
rodina Krejčiříkova se myslivosti věnuje kon-
tinuálně již tři generace.

Nejnáročnější práce při přípravě výstavy se 
ujal pan Stanislav Prát s  paní Janou Vondro-
vou. Sesbírali stovky fotografi í z téměř 100leté 
historie mysliveckého spolku ve Velkých Pav-
lovicích. Z  nich pak vybrali několik desítek 
fotografi í, které upravili, určili protagonisty 
a celou vernisáž spolu připravili.

Vernisáž ozvláštnili trubači z Lesnické a dře-
vařské fakulty Mendelovy univerzity Brno. 

Zájem o výstavu fotografi í předčil i ta nejop-
timističtější očekávání pořadatelů.

V rámci Mysliveckého dne se uskutečnila již tradiční osvětová a zároveň dobrodružná akce pro 
děti Po stopách pytláka Floriána, putování se soutěžemi.

Všem, kteří se na přípravě vernisáže podíleli 
patří velké poděkování a  uznání za skvělou 
práci. Poděkování za přípravu výborného ob-
čerstvení patří rodině Krejčiříkově a  rodině 
Konečné.

Věra Procingerová

Červen je již tradičně oslavován jako měsíc 
myslivosti i  díky tomu, že v  tomto měsíci se 
v přírodě rodí nejvíce mláďat a je tedy důležité 
všem připomenout, jak se k  mláďatům a  celé 
přírodě chovat. Letošní červen je navíc spe-
cifi cký v tom, že se v celé naší vlasti slaví 100 
let od založení spolkové myslivosti v  Česko-
slovensku. 

Velkopavlovičtí si proto na sobotu 10. června 
připravili Myslivecký den. Sobotní dopoled-
ne bylo určené hlavně zájemcům o  brokovou 
střelbu, kdy si střelbu na asfaltové terče pod 
dohledem zkušených střelců mohli vyzkoušet 
i nemyslivci. 

Odpolední program byl určen především pro 
děti. Již tradičně pro ně byla v  areálu mys-
livny připravena stezka Po stopách pytláka 
Floriana, kdy děti plnily nejrůznější úkoly. 
V letošním roce byla účast skutečně hojná. Do 
plnění úkolů se pustilo na sedmdesát dětí. Vel-
kopavlovickým na pomoc přijeli studenti LDF 
Mendelu Brno, kteří předváděli hru na lesní 
rohy, vábení zvěře předváděla paní Cheníč-
ková, spoustu informací o lese se děti hravou 
formou dozvěděly od lesní pedagožky LČR 
Židlochovice, u  které si mohly vlastnoručně 
vyrobit na památku dřevěnou medaili nebo 
namíchat vlastní sáček čaje. Za splnění úkolů 
děti dostaly drobné dárečky a  poukázku na 
zvěřinový hamburger, špekáček a limonádu. 

S  příjemně zaplněným žaludkem pak hravě 
vydržely sledovat další program. Tím byly 
ukázky výcviku loveckých psů. Představeni 
byli nejen ohaři a barváři, ale děti byly nadše-
né z  labradorů, se kterými jim manželé Suští 
ukázali nejen výcvik aportování, ale i dog dan-
cing a canisterapii. Sokolník s orlem a střelba 

ze vzduchovky již byli jen třešinkou na celém 
odpoledni. 

Při volné degustaci velkopavlovických vín 
a  s  dostatkem výborného jídla uběhlo odpo-
ledne velmi rychle. Večer k  tanci i  poslechu 
hrála kapela Naživo a všem ještě jednou vyra-
zili dech svým uměním trubači LDF Mendelu, 
když za doprovodu akordeonu zahráli zná-
mou píseň Na tú svatú Katerinu.

Myslivci Velké Pavlovice tímto děkují spon-
zorům, všem, kteří se na Mysliveckém dnu 
podíleli, kuchařkám a  kuchařům za jejich 
obětavou práci v kuchyni, ale i návštěvníkům 
za to, že přišli a svou účastí přispěli k úspěchu 
celého dne.

Děti se přišly na Myslivecký den nejen podí-
vat, ale také si pohrát. Mohly si třeba posklá-
dat puzzle se zvířátky z lesa. 

Věra Procingerová
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Střelby ukončila porucha na vrhačkách

Lukostřelecký klub
Společenstvo Morav-
ských Vlků, z. s.

Závody v lukostřelbě na Buchlově

Závody lukostřelců na Pánově u Ratíškovic

Velkopavlovický střelec Pavel Krejčiřík 
soustředěně míří na cíl. 

Střelby na loveckém kole O pohár města Velké 
Pavlovice se konaly v  neděli 18. června 2023 
na velkopavlovické myslivecké střelnici. 

Krásný slunečný den opět přilákal na mysliv-
nu spoustu návštěvníků, kteří se přišli podívat 
nejen na střelce, ale také na výstavu fotografi í 
uspořádanou k  příležitosti 100 let myslivec-
kého spolku a  v  neposlední řadě i  na chutný 
oběd. Že je o kuchyni velkopavlovických mys-
livců velký zájem značí i to, že krátce po druhé 
hodině kuchyně hlásila vyprodáno. 

Z  technických důvodů musely být střelby 
ukončeny předčasně a pořadí střelců určily je-
jich výsledky po dvou odstřílených kolech. Na 
prvním místě se umístil Z. Růžička, na dru-
hém J. Zapletal a  třetí místo získal R. Kyprý. 

Nejúspěšnějším střelcům blahopřejeme!

Věra Procingerová

WOODCRAFT – LESNÍ MOUDROS, je 
rozmanitý, inspirující a  naplňující program, 
v  němž si každý, kdo vykročí na stezku lesní 
moudrosti může nají to své NĚCO, co jej pak 
na dlouhou dobu může naplňovat. 

Tak nějak vznikla z původně táborové práce se 
dřevem a  rozvíjením ručních dovedností dětí 
při výrobě luků a  šípů táborová lukostřelba. 
Později, děti dávno odrostlé, začaly své lu-
čištnické dovednosti zdokonalovat. To už si 
mnozí pořizovali luky a  šípy mnohem kvalit-
nější a rozvíjeli své střelecké dovednosti nejen 
při letním kmenovém táboření, ale i doma na 
svých pozemcích v průběhu roku. 

To všechno vedlo až ke vzniku Lukostřelec-
kého klubu Společenstvo Moravských Vlků, 
z.s. pod vedením Martina Holáska z  Velkých 
Pavlovic.

Eliška Holásková, 
lukostřelkyně kategorie junior

Dne 17. června 2023 jsme jeli k  hradu Buch-
lov na naše první závody. Hned po příjezdu na 
místo jsme se vystrojili a  vyzbrojili a  šli jsme 
se zaregistrovat k soutěži. Dostali jsme bodo-
vací kartičky a  pokračovali jsme na cvičnou 
střelnici, abychom se rozstříleli. Asi tak v půl 
jedenácté jsme byli svoláni na nástup. 

Rozděleni do soutěžních družstev jsme vy-
razili do terénu. Závodníků bylo 203 a  terčů 
32. Soutěžních družstev bylo právě tolik, ko-
lik bylo terčů. Taťka začínal u  terče číslo 32. 
Já jsem začínala ve skupince u terče číslo 21. 
Skupinky jsou vždy složeny z dospělých, juni-
orů a dětí. První vždy střílí dospělí. Mají nej-
delší vzdálenost určenou modrým kolíkem, od 

kterého se střílí. Potom jsem střílela já, jelikož 
jsem v  kategorii junior. Junioři májí vzdále-
nost kratší a střílí od žlutého kolíku a děti mají 
bíle označený kolík nejblíž k terči. 

V  polovině závodu nám začalo pršet, takže 
jsme všichni zmokli. Pokračovali jsme ale ve 
střelbě i  v  dešti. Když jsme odstříleli celý zá-
vod, spočítali si výsledky, zapsali je do bodo-
vací kartičky a ty pak odevzdali pořadatelům 
výměnou za lístek na jídlo a nápoj. Pak už jsme 
jen čekali na vyhlášení výsledků. 

Půl hodiny po tom, co dorazila poslední sku-
pinka s a s ní můj taťka, bylo vyhlášení výsled-
ků. Já skončila ve své kategorii na dvanáctém 

místě s 267 body. Brácha Dominik byl desátý 
s 246 body. Taťka v kategorii dospělých skon-
čil na pětadvacátém místě s  323 body. Před 
rozdáváním medailí byla tombola a  v  ní byl 
i 3D terč Výra velkého, ale ten jsme nevyhráli.

Eliška Holásková, 
lukostřelkyně kategorie junior

Další ze série 3D lukostřeleckých závodů 
Moravského poháru se konal na Pánově. 
Lukostřelecká střelnice je tady zasazena do 
písečných dun a  řídkých borovicových lesů. 
Kdo si chtěl vyzkoušet lov v  pouštních pod-
mínkách, tady měl možnost. Pouštní či stepní 
podmínky byly dokonale ztvárněny. A i sluníč-
ko se velmi činilo.

K soutěži se přihlásilo 170 závodníků. Střílelo 
se na 30 terčů. Terčem byly fi guríny zvířat, ně-
které v reálných velikostech, některé o kousek 
menší. Figuríny měly podobu medvěda, vlka, 
psa, lva ale i  ležící srny, kozoroha, tetřívka, 
kachny, hada, lišky či králíka. Všechny fi gurí-
ny byly vyrobeny z terčových materiálů - tvr-
dých, ale neničících šípy střelců.

Střílelo se ze vzdáleností od pěti do třiceti 
metrů. Téměř každý terč měl své specifi cké 
podmínky jako byla střelba z posedu, ve sva-
hu, skrze rozsochu stromu, do polostínu s mi-
hotavým světlem. Nebo do šera houštiny či na 
terče splývající s pozadím písečných dun.

Skupinka čtyř až šesti lidí, složená ze zástup-
ců různých klubů, se přesunovala od terče 
k  terči. Každý člen vždy odstřílel z  určených 
vzdáleností dva šípy na terč. Až odstřílela celá 
skupinka spočítaly se body za zásahy, ty se za-
psaly do tabulky a  pokračovalo se k  dalšímu 
terči. Zásah terče se počítá za pět bodů. Smě-
rem ke středu terče jsou ještě zóny s osmi a de-
seti body. Srdce platí za jedenáct bodů. Celý 
okruh je dlouhý víc než kilometr. Obejití všech 
terčů trvá soutěžícím zhruba tři a půl hodiny.

Tento závod přinesl našemu klubu úspěch 
v  podobě prvních mistrovských bodů. Eliška 
i  Dominik Holáskovi skončili ve svých kate-
goriích shodně na 9. místě. Je vidět, že jejich 
trénink začíná přinášet ovoce.

Jara Suský – Starý vlk

Lukostřelci (zleva) Martin Holásek se svými 
dětmi Eliškou a Dominikem, spolu s Jarou 
Suským.
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XXXIV. LETNÍ EXPEDICE VLKŮ
KOŘENEC U BOSKOVIC 2023
V polovině července vyrazil kmen Vlků opět 
do lesů u Boskovic. Vyrážíme v pátek odpoled-
ne hned po práci. Naložit inventář včetně dvou 
desítek Vlků do dodávky a čtyř aut je otázkou 
půl hodiny. Cesta na sever zabrala další hodi-
nu a půl. Potom ale už sestupujeme známým 
lesem na oblíbené tábořiště u  Višňového po-
toku. Sehraná parta kamarádů různého věku 
dokázala za dvě hodiny, do západu slunce, 
rozbalit a uložit kuchyňský inventář, postavit 
čtyři šestimetrová týpí a také šest zubříků. Ve-
čer plný pohody trávíme u ohně pod oblohou 
plnou zářivých hvězd. Naše táboření začíná. 

Stavba tábora nám zabrala ještě celý další den 
a část neděle. To už se ale rozběhla i celotábo-
rová hra. Ta letošní je o  trempingu a  tremp-
ském hnutí – jeho vzniku, historii i  zvycích. 
Každou etapu předchází povídání na dané 
téma a následuje úkol pro družinky. Hry pro-
cvičují znalosti a  schopnosti mladých Vlků 
v  tábornických dovednostech. Ve stavbě sta-
nů, rozdělávání ohně, vaření a  prověří šikov-
nost v trempských hrách – stopování, šplhání, 
provazové lávce a  dalších. Počasí nám přálo 
a tak jsme podnikli i několik výprav za koupá-
ním v přírodním koupališti u obce Suchý.

Součástí programu našeho táboření je i sport 
a  pohyb vůbec. Letošním hitem je bezespo-
ru badminton. Síť a  čtyři rakety byly využity 
v každém volném okamžiku. Turnaje ale pro-
běhly i  v  ringu, talířovce, házené i  fotbálku. 
Mimo to je na programu lukostřelba a výcvik 
ve vrhání nožem a sekyrou. Došlo i na střelbu 
ze vzduchovky na terče i špalíky. Vše pod bed-
livým dohledem dospělých a  na vyhrazených 
místech.

V  rukodělných dovednostech vyrábíme po-
chodně, provazy spletené z  trávy, stavíme 
lávku přes potok, táborové lavice a  žebříky. 
Vyrábíme šerpy poct i drobné výrobky z kůže. 
Učíme děti, jak správně štípat dřevo, rozdělá-
vat oheň za deštivých dnů. Družinky mladých 
Vlků vaří na ohních guláš a taky tvoří poma-
zánky ze surovin. V táborovém jídelníčku ale 
nechybí ani pizza, buchty nebo pečené maso 
z naší zemní pece.

Zatímco den je plný her, sportu i  rukoděl-
ných prací, večery patří zpěvu a hře na kyta-
ru a ukulele u táborového ohně. A noc potom 
prověří odvahu nočních hlídek.

V  polovině táboření se koná tradiční Sněm 
kmene s  volbou nového náčelnictva, přizná-
váním Orlích per za vykonané činy dle Svitku 
březové kůry a  povyšování do vyšších titulů 
lesní moudrosti. Letos byl udělen hned čtyři-
krát titul Stopař. Také došlo na přijímání no-
vých členů do kmene Vlků. Sněmu se zúčast-
nilo padesát Vlků a  rodičů mladších členů, 
přišel i majitel louky se svým ukulele a potěšil 
nás spoustou písniček klasických trempských 

i třeba zpívaných v brněnském hantecu.

Hned po sněmovním víkendu odjíždíme na 
tři dny do Jeseníků. Zde jsme si pronajali od 
Arcibiskupských lesů Olomouc útulnou Med-
vědí chatu. Je umístěná mimo civilizaci v lese, 
bez elektřiny a vody, no prostě romantika pro 
trempy. Po příchodu na chatu hned vyrážíme 

na výlet do okolí. Po cestě se paseme na trsech 
borůvčí a lesních jahod. Přicházíme na místo, 
které leží severně od Lázní Jeseník v  pásmu 
Studničního vrchu. Tvoří ho skupina skal, kte-
rá se nazývá Medvědí kámen. Skaliska tady 
byla opatřena železným zábradlím a  vznikla 
tak pěkná vyhlídka. Ta v nadmořské výšce 907 
metrů nabízí nádherné pohledy na hlavní hře-

ben Rychlebských hor, na okolí Žulové a  Vá-
penné a Hrubý Jeseník s horou Šerák.

Hladoví jako smečka vlků se okamžitě po ná-
vratu zapojíme do přípravy večeře. Tu začal 
vyrábět Finky místo výletu. Dnes bude kuřecí 
maso na zelenině s těstovinami. A tak za chví-
li na starých poctivých kamnech vše bublá, 
smaží se a  vaří. Ostatní se zatím zabydlují. 
Když je večeře hotová stane se z  venkovního 
posezení u ohniště provizorní jídelna. Po jídle 
ještě chvíli sedíme u  ohně a  spřádáme plány 
na příští den. 

Den končí večerní písní a  nový začíná ranní 
písní. Hned po snídani si zabalíme batůžky 
a vyrážíme na výlet do Priessnitzových léčeb-
ných lázní. Celý areál je citlivě zasazený do 
krajiny. Za svou existenci a dnešní proslulost 
vděčí jedinému člověku – Vincenzi Priessni-
tzovi), který se stal zakladatelem vodoléčby. 
Cestou se stavíme u  několika léčebných pra-
menů, které jsou v  okolí lázní. U  posledního 
z nich, Jitřního pramene, dáme sváču a po dal-
ších šesti kilometrech dorážíme do lázní. Zde 
je pro nás největší atrakcí balneo park s  jeho 
stezkou bosou nohou. Tak se opakovaně na-
máčíme své nohy do šesti stupňové vody. Na 
konci stezky se ti nejodvážnější jedinci spr-
chují v ledové vodě.

Večer po návratu do chaty se prudce změnilo 
počasí a  z  nebe se valí proudy vody. To 
neustává ani ráno a navíc se chata a její okolí 
ponořilo do nízkého mraku. Rozhodneme 
se tedy zkrátit pobyt na chatě o  jeden den. 
Po snídani chatu uklidíme, předáme správci 
a  vyrážíme na zpáteční cestu na tábořiště. 
Předtím si však na tento den plánujeme 
náhradní program. Navštívíme Velké Losiny, 
zde si prohlédneme nádherný park místního 
zámku a  poobědváme v  restauraci pivovaru 
Zlosyn a  pokračujeme v  cestě na tvargle do 
Loštic. Zde nejprve navštívíme interaktivní 
muzeum tvarůžků, poté nakoupíme voňavé 
pochutiny v  podnikové prodejně, a  nakonec 
v  místní cukrárně ochutnáme tvarůžkovou 
zmrzlinu. Stačil nám jeden kopeček pro 
všechny, a  ještě z  něho spoustu zbylo. No 
a  pak už se defi nitivně loučíme s  podhůřím 
Jeseníků a vracíme se na oblíbené tábořiště.

Na tábořišti pokračujeme ve sportech i plně-
ní Orlích per. Podnikli jsme výlet do Kořen-
ce a  mohli jsme si prohlédnout soukromou 
sbírku více než 1.200 budíků a hodin. Večery 
trávíme zase u ohňů, kytar a zpěvu. Ale to už 
se přiblížil konec letošní expedice. Je čas na 
balení a návrat do svých domovů.

Už teď se ale těšíme na začátek září a pondělní 
schůzky na zámečku a taky na další výpravy.

Jara Suský – Starý vlk 
& Vladimír Vystrčil - Medvěd

Guláš je nikdy neurážející dobrota. Ale kotlí-
kový guláš, to je delikatesa! Od našich Vlků 
dvojnásobná.

Jedním z bodů programu letošní vlčí expedi-
ce byl turnaj v ringu.
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Děti z naší mateřinky mají nesporně ohrom-
ný výtvarný talent a  nekonečnou fantazii. 
Díky tomu všemu zabodovaly na plné čáře 
v soutěži Čarovné barvy země. 

ŠKOLNÍ OKÉNKO

DĚTI Z NAŠÍ MATEŘINKY ÚSPĚŠNÉ VE VÝTVARNÉ SOUTĚŽI
ČAROVNÉ BARVY ZEMĚ
„Tak ta vaše školčátka už jsou zase v nominač-
ní pětce“, volá mi kolegyně ze Slovanského 
hradiště v Mikulčicích, která organizuje sou-
těž Čarovné barvy země. Abych vás uvedla do 
situace.

Tato výtvarná soutěž již dvanáct let probíhá 
na Slovanském hradišti v  Mikulčicích pod 
záštitou Jihomoravského kraje. Je specifi cká 
především technikou, kterou děti ke tvorbě 
používají. Malují výhradně hliněnými pig-
menty, lepí přírodní materiály pouze za použi-
tí lepidla vytvořeného z tvarohu. Pedagogové 
před touto soutěží také absolvují seminář, na 
kterém se techniku učí používat.

A  abych se vrátila k  nominaci. Soutěže se 
účastní stovka prací z  celé České republiky. 
Konkurence je velká, především v  nejmenší 
kategorii dětí v mateřských školách. To byste 
nevěřili, jak děti velmi rády s přírodními bar-
vami pracují. V konceptu tvořivé hry pak sbí-
rají různá dřívka, přírodniny, sušené plody, 
rostliny, která na své dílo používají.

Zatímco Rudolf II. od Archimbolda je „je-
nom“ malovaný „z“ přírodnin, naše děti ma-

lují „s“ přírodninami. V  letošním roce bylo 
téma hvězd a hvězdné oblohy. Jsem moc ráda, 
že dvě práce se umístily v pomyslné „pětce“.

Obraz s názvem „Padající meteorit“ dětí z Be-
rušek paní učitelky Evy Valkovičové byl na 
pátém místě. „Pod hvězdami s  hvězdičkami“ 
vytvořily děti z  Koťátek paní učitelky Jany 
Otáhalové a obsadil krásné třetí místo. I když 
se děti nemohly z důvodu poslední lekce pla-
vání zúčastnit projektového dnu, který pro 
děti pořádá Jihomoravský kraj, byly jim knižní 
odměny, medaile a soška předány.

A  abych nezapomněla, není to poprvé, co se 
mateřská školka do soutěže zapojila. I  v  loň-
ském roce se do nominace na vítěze také ob-
rázek dětí probojoval. Doufám, že elán do 
tvoření paní učitelkám i dětem vydrží na další 
ročníky soutěže.

Mgr. Eva Sadílková, 
edukátorka Masarykova muzea v Hodoníně

Školní rok 2022/2023 byl ve znamení vynika-
jících úspěchů některých našich žáků, ať už na 
celorepublikové, krajské nebo okresní úrovni. 
Tito žáci skvěle reprezentovali nejen naši zá-
kladní školu, ale také město Velké Pavlovice, 
za což bych jim chtěl moc poděkovat.

Přemysl Kincl vyhrál celostátní kolo literární 
soutěže „Já prezident“ a v okresním kole reci-
tační soutěže získal 2. místo.

Emma Mwanyolo úspěšně reprezentovala 
naši školu na celorepublikové, krajské a okres-
ní úrovni v atletice. Takový sportovní talent už 
dlouho naše škola neměla.

Alžběta Havlínová získala v  okresním kole 
matematické olympiády 2. místo a v okresním 
kole matematické soutěže „Matematický klo-
kan“ také 2. místo.

Všichni výše jmenovaní žáci byli odměněni 
nejen pochvalou ředitele školy, ale i  městem 
Velké Pavlovice, a to fi nanční odměnou ve výši 
3.000 Kč, 2.000 Kč a 1.000 Kč.

Pochvalu ředitele školy ještě získali Ema Ka-
rafi átová, Anna Kašpárková, Adéla Čeperová, 

Marek Hanák, Valentina Šulová, Jan Horáček 
a  Elena Cvrčková. Celkem tedy získalo po-
chvalu ředitele školy 10 žáků (5 žáků z 1. stup-
ně a  4 žáci z  2. stupně). Pochvalu třídního 
učitele dostalo 92 žáků (57 žáků z  1. stupně 
a 35 žáků z 2. stupně).

Co se týká výchovných opatření, důtku ře-
ditele školy dostalo 7 žáků, důtku třídního 
učitele 14 žáků a  napomenutí třídního učite-
le 30  žáků. Jeden žák měl sníženou známku 
z chování. V absenci připadlo na jednoho žáka 
průměrně 61 hodin, neomluvená hodina ne-
byla žádná. 

Prospěch s  vyznamenáním mělo 206 žáků. 
100 žáků prospělo. Neprospěli 3 žáci, kteří 
budou konat opravné komisionální zkoušky 
v  posledním přípravném týdnu v  srpnu. Ne-
hodnocen nebyl nikdo. 

Povinnou školní docházku dokončilo letos 
27  žáků, z  toho 26 žáků v  9. ročníku a  1  žák 
v  8.  ročníku. Základní vzdělání získalo 
25 žáků.

Ve škole mírně roste jak počet žáků, tak i počet 
tříd. Letos měla škola celkem 311 žáků, z toho 

VYHODNOCENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 2022/2023 
V ZÁKLADNÍ ŠKOLE VELKÉ PAVLOVICE

160 chlapců a  151 dívek. Tříd bylo letos 16, 
následující školní rok jich bude 17.

Během posledních šesti let došlo k výraznému 
zlepšení materiálního zabezpečení 
vzdělávání, vzrostl počet žáků školy a podařilo 
se stabilizovat chod školy. V  průběhu 
vzdělávání využívají vyučující pestré metody 
a formy práce.

Naše škola se zapojila do projektu „Inovace 
vzdělávání v Základní škole Velké Pavlovice“ 
v  rámci Operačního programu Jana Amose 
Komenského. Projekt je zaměřen zejména 
na profesní rozvoj pracovníků ve vzdělávání 
a inovativní vzdělávání žáků.

Mgr. Michal Rilák, 
ředitel Základní školy Velké Pavlovice
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ŽÁČCI Z 2. B SI VYRAZILI DO PRAHY,
NAVŠTÍVILI TAM ČESKOU TELEVIZI
V lednu 2023, během volby nového preziden-
ta, vyhlásila ČT edu pro děti soutěž JÁ PREZI-
DENT. Přemysl Kincl, žák třídy 2. B Základní 
školy Velké Pavlovice, vyhrál v  této soutěži 
v kategorii žáků 1. stupně 1. místo.

Přemek tak vyhrál pro sebe i  pro celou svoji 
třídu prohlídku České televize v Praze na Kav-
čích horách.

A tak jsme v úterý 20. června 2023 vyrazili do 
Prahy. Ani opička Judy – náš třídní maskot, 
nemohla chybět. Jako pedagogický doprovod 
s námi jela paní učitelka Osičková a přidaly se 
i dvě maminky.

Pro mnohé děti začalo dobrodružství již ranní 
cestou vlakem do Prahy. Někteří totiž cesto-
vali vlakem úplně poprvé. A co teprve pražské 
metro! Do budovy televize jsme dorazili ko-
lem jedné hodiny odpolední. Tam nás již oče-
kávala paní Krulichová z ČT edu, která se nás 
i se svým kolegou ujala a seznámila nás s pro-
gramem, který si pro nás připravili.

Nejprve jsme se šli podívat do velkého studia, 
určeného pro návštěvníky ČT, na krátký fi lm 
pro děti o  tom, jak to v  České televizi fungu-
je, jak se fi lmy natáčejí, dabují, jak se vybírají 
a  tvoří kostýmy a  dozvěděli jsme se také, že 
všechny chodby v budovách ČT v Praze měří 
dohromady 42 km! Děti si mohly ve studiu vy-
zkoušet pohádkové čepice a klobouky, mohly 
si také zkusit „natáčet“ obrovskou fi lmovou 
kamerou, pohoupat se na koníkovi Večerníč-
ka či se „svézt“ v  jeho autíčku. Pak nás če-
kalo překvapení. Zrovna se natáčel poslední 
díl Kouzelné školky s  Michalem Nesvadbou 
a  Františkem a  my mohli být přitom. Děti 
seděly jak myšky, nikdo nesměl ani zakašlat 
nebo se zasmát (což bylo chvílemi opravdu ná-
ročné). To si člověk při zhlédnutí pořadu v te-
levizi vůbec neuvědomí, kolik práce a času to 
vezme, než se natočí třeba jen pouhá minuta… 
a to se jednalo o natáčení ve studiu, což tepr-
ve fi lm… O přestávce se s námi Michal vyfotil 
a my se s ním rozloučili.

Opět si nás přebrala paní Krulichová a nastal 
čas předání odměny našemu hlavnímu hrdi-
novi, Přemečkovi Kinclovi. Od ČT edu dostal 
dvě krásné a  zajímavé knihy, sportovní vak, 
blok a  diplom. Ze všeho měl velkou radost 
a my s ním.

Pak už se nás ujal moderátor a dramaturg Petr 
Kopecký, který pracuje v redakci aktuální pu-
blicistiky a je např. i dramaturgem Zpráviček 
na Déčku. Provedl nás budovou zpravodajství 
ČT, kde se zpracovávají a vysílají zprávy České 
televize. Všude zde vládl silný pracovní ruch, 
měli jsme pocit, jako by ty zprávy a  novinky 
prolétávaly vzduchem kolem nás. Procházeli 
jsme také kolem proskleného studia, kde se 
zrovna vysílalo. Děti ani nedutaly, jen pozor-

ně sledovaly a  poslouchaly vyprávění pana 
moderátora. Zavedl nás do studia, odkud se 
vysílá sportovní zpravodajství. Děti stály za 
velkým kulatým stolem a  pozorovaly se na 
protějších obrazovkách. Tvářily se spokojeně 
a překvapeně, že se vidí v televizi.

No a nakonec jsme šli do studia, kde se vysílají 
Zprávičky Déčka, a také např. Otázky Václava 
Moravce. Celé studio je vymalované zelenou 
barvou a  je „kouzelné“. Děti dostaly od pana 
moderátora zelené pruhy látky a  „ejhle“, na 
protější kameře mi moji žáčci mizeli před oči-
ma! Tady jsme si opravdu užili legraci! Přišel 
však čas natáčení Zpráviček, a  tak jsme stu-
dio uvolnili Jakubu Voříškovi a šli se na něho 
dívat na obrazovku v chodbě za dveřmi. Také 
on musel několikrát natáčet pořad od začátku 
nebo od posledního sestřihu. Hotové úterní 
zprávičky jsme pak viděli celé jako první ještě 
před večerním vysíláním. Kuba přišel za námi 
a každému z dětí daroval svoji fotku i s věno-
váním. Na závěr se s námi ještě vyfotil.

Pak už nezbývalo než se rozloučit s celým tý-
mem, který se nám v ČT věnoval, a vydat se na 
dlouhou zpáteční cestu. Děti však byly, co se 
týče potravinových zásob, na cestu výborně 
vybavené a  tak ji pojaly jako hostinu a  párty 
v jednom. Bavily se opravdu výborně. Na vla-
kovou zastávku do Pavlovic jsme dorazili až 
po deváté hodině, ale děti energie neopustila 
do poslední chvíle. A  já s  úlevou a  úsměvem 
na tváři předala rodičům jejich spokojené ra-
tolesti.

Tento výlet jsme si opravdu všichni moc užili 
a jen tak hned na něj určitě nezapomeneme.

Díky, Přemečku! Díky, ČT edu!

Mgr. Bc. Martina Dobrucká, 
třídní učitelka 2. B třídy 

Základní školy Velké Pavlovice

Díky Přemkově výhře mohla jet celá jeho třída na exkurzi do České televize.

Žák 2. B třídy Přemek Kincl vyhrál sou-
těž uspořádanou Českou televizí Praha 
JÁ PREZIDENT. 
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Sportovní olympiáda 1. stupně ZŠ

ROZLOUČENÍ TŘÍDY 9. A SE ZÁKLADNÍ ŠKOLOU
A nakonec pár slov v režii 9. A

Žáci třídy 9. A se loučí s učiteli a kamarády ze základní školy. Nyní se rozletí do světa. 
Kéž se jim daří a jsou šťastní!

Plnou parou vpřed! V ideálním případě na 
nejvyšší stupínek bedny! Dle olympijského 
hesla „Rychleji, výše, silněji“.

Vážení učitelé, milí hosté a spolužáci, 

devět let povinné základní docházky uply-
nulo jako voda a my zde stojíme, abychom se 
rozloučili s naší základní školou a zároveň za-
vzpomínali na některé okamžiky, které jsme 
za tuto dobu zažili. I  když nešlo všechno tak 
hladce, jak jsme si představovali, tak ty roky, 
co jsme tu prožili, nic nenahradí!

V této sestavě, v jaké zde stojíme, jsme nebyli 
od první třídy. Jelikož nás bylo hodně, rozdě-
lili nás do dvou tříd – áčka a béčka. V průbě-
hu let se k  nám postupně přidávali spolužáci 
z okolních vesnic. V obou třídách se vytvořily 
skvělé kolektivy, ale v páté třídě jsme se bohu-
žel museli rozloučit s  některými kamarády, 
kteří se rozhodli přejít na gymnázium. Z prv-
ního stupně jsme si nakonec kromě doved-
nosti číst, psát a počítat odnesli také spoustu 
krásných a nezapomenutelných zážitků.

Po letních prázdninách nás čekal nástup na 
druhý stupeň. Tato doba by se dala přirovnat 
k  horské dráze. Hned začátek přinesl mnoho 
změn, přičemž tou největší bylo sloučení do 
jedné třídy. Vznikl tak úplně nový kolektiv 26 
lidí, kteří se opět museli poznat. Po půl roce, 
když už to vypadalo, že se postupně sbližuje-
me, přišla pandemie koronaviru a nám nezbý-
valo nic jiného než zůstat doma a učit se přes 
počítač. Někomu to vyhovovalo, jinému zase 
ne. Naše třídní učitelka se však snažila, aby-
chom se i nadále mohli setkávat. 

Do starých kolejí se vše vrátilo až v osmé tří-
dě. To jsme si však už říkali, abychom konečně 
byli deváťáci, i  když jsme zatím vůbec netu-
šili, co všechno přijde. Kromě vybírání třídní 
mikiny nebo pořádání školní diskotéky, což 
nebylo vůbec snadné, ale obojí se podařilo, 

nastal čas, kdy jsme se všichni museli rozhod-
nout, jakou střední školu si vybereme. To bylo 
pro některé z nás velmi těžké. Následně začala 
velmi intenzivní a  náročná příprava na přijí-
mací zkoušky. 

Nakonec jsme to všichni zvládli a dostali se na 
vybranou školu. Najednou nás přepadl smu-
tek, neboť nám došlo, že tím pomalu končí 
naše cesta na základní škole. Nikdo z nás však 
nezapomene na partu, kterou jsme vytvořili, 
a  to díky našemu specifi ckému smyslu pro 
humor, ale také průšvihům, kterých nebylo 
zrovna málo. 

Na závěr nám dovolte poděkovat všem učite-
lům za jejich ochotu, vstřícnost a  trpělivost, 

jmenovitě pak naší třídní učitelce Veronice 
Prokešové, která tu pro nás vždy byla a  se 
vším nám pomohla. Děkujeme též panu ředi-
teli a paní zástupkyni za jejich podporu. Velké 
díky patří také paním uklízečkám za to, že to 
na konci dne u nás ve třídě vypadalo jako u lidí.

Co nás čeká v budoucnu je těžká otázka, na niž 
zatím neznáme odpověď. Každý z nás se vydá 
svou vlastní cestou, ale všem nám v paměti zů-
stane spousta zážitků ze společně strávených 
let na základní škole ve Velkých Pavlovicích, 
na kterou budeme vzpomínat jen v dobrém. 

Děkujeme!

Žáci třídy 9. A Základní školy Velké Pavlovice 
školního roku 2022/2023

Sportovní olympiáda 1. stupně základní školy 
je zajímavá a zábavná akce, která v naší škole 
probíhá již tradičně poslední červnový týden. 
Cílem této atletické soutěže je rozvoj sportov-
ních dovedností a  schopností žáků a  zároveň 
je to nejlepší způsob, jak podpořit zdravý ži-
votní styl.

Malí sportovci se mohli zapojit do čtyř růz-
ných disciplín: vytrvalostní běh, sprint na 
50  m, skok daleký s rozběhem a hod míčkem. 
I když nebylo důležité zvítězit, ale zúčastnit se 
a skvěle si zasportovat, žáci závodili s obrov-
ským nasazením. Vítězům jednotlivých disci-
plín a kategorií předal pan ředitel Mgr. Michal 
Rilák medaile.

Akce se zúčastnili nejen závodníci, učitelé, ale 
i žáci z 8. tříd a rodiče, kteří fandili a povzbu-

zovali soutěžící. I díky příjemnému počasí se 
sportovní dopoledne velmi vydařilo.

Všem soutěžícím ještě jednou blahopřejeme!

Mgr. Eva Drienková, 
pedagožka Základní školy Velké Pavlovice
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Letní prázdniny 
v mateřince

Modrohorské 
atletické závody

Darované notebooky pro gymnázium

V měsíci červenci byla mateřská škola plná 
zábavy a  smíchu. Paní učitelky si pro děti 
chystaly hry na zahradě s pískem, vodou nebo 
barvami, tak se snažily dětem zpříjemnit 
prázdninový pobyt ve školičce. 

Ale již poslední červencový týden začaly ve 
školce opravy elektrorozvodů v  suterénu 
budovy, které pokračovaly i  v  následujícím 
měsíci. Tak se ze školky stalo staveniště plné 
suti, následovaly zednické a  malířské práce. 
Probíhaly také opravy vodovodních baterií, 
dětských toalet apod. Jen necelé dva roky vy-
drželo zábradlí na nově vybudované terase 
a začalo rezavět. Podařilo se nám opravu vy-
řešit reklamací, která také probíhá v  měsíci 
srpnu. Největší a nejnákladnější rekonstrukcí 
probíhající také v měsíci srpnu je rekonstruk-
ce kotelny. Při této rekonstrukci budou vymě-
něny již zastaralé kotle.

Věříme, že všechny naplánované opravy a ná-
sledný „velký úklid“ stihneme a budeme opět 
připraveni přivítat děti. Už nyní se na ně moc 
těšíme!

Bc. Olga Kolářová, 
ředitelka Mateřské školy Velké Pavlovice

V posledním týdnu školního roku 2022/2023 
se konaly v nedaleké obci Kobylí atletické zá-
vody. Akce se uskutečnila v pondělí 26. června 
2023 za krásného slunečného počasí. Zúčast-
nily se základní školy z Kobylí, naše z Velkých 
Pavlovic a také velkopavlovické gymnázium. 

Chlapci a  dívky z  2. stupně Základní školy 
Velké Pavlovice si ze závodů odvezli spoustu 
medailí, diplomů, radostí a zážitků. Za účast 
a  sportovní úspěchy všem ještě jednou velmi 
děkujeme a blahopřejeme.

Mgr. Lukáš Svoboda 
& Mgr. Stávková Jaroslava, 

pedagogové Základní školy V. Pavlovice

Naši borci! Není opojnějšího pocitu pro 
sportovce než stát na stupních vítězů.

V lednu letošního roku jsme se obrátili na 
americkou telekomunikační fi rmu AT&T Glo-
bal Network Services Czech Republic s.r.o. se 
žádostí a  doplnění počítačové učebny školy 
o  15 repasovaných notebooků, včetně LCD 
monitorů. 

Firma AT&T naší žádosti plně vyhověla a  za 
výrazné pomoci pana Ing. Petra Hádlíka jsme 
požadované HW a  SW zařízení darem bez-
platně převzali v  dubnu tohoto roku. Tímto 
darovaným hardwarem jsme mohli naši mo-

bilní počítačovou učebnu obměnit o vybavení 
na vyšší úroveň, včetně operačního systému.

Rád bych touto cestou jménem vedení školy 
a  studentů, kteří již na darovaném zařízení 
pracují, poděkoval fi rmě AT&T za darované 
zařízení. Současně děkuji i  panu Ing. Petru 
Hádlíkovi za spolupráci na zprovoznění toho-
to vybavení. 

PaedDr. Vlastimil Kropáč, 
ředitel Gymnázia Velké Pavlovice

PRÁZDNINY NA GYMNÁZIU V DRUHÉ POLOVINĚ
Ve školním roce 2022/2023 docházelo do ško-
ly celkem 275 žáků – do osmi tříd osmiletého 
studijního oboru 190 žáků, do čtyř tříd čtyřle-
tého studijního oboru 85 žáků. Studenti dojíž-
dí z 36 okolních obcí. Průměrný počet žáků na 
třídu je 23. Do prvních ročníků (prima, 1. A) 
nastoupilo 58 žáků. 

Druhé pololetí školního roku skončilo a  žáci 
si tak mohli užít zasloužené prázdniny. Z cel-
kového počtu 275 žáků prospělo 157 žáků, 
s vyznamenáním pak 106 žáků (tj. 39 % všech 
žáků školy), neprospěli tři žáci a v náhradním 
termínu bude hodnoceno devět žáků. V osmi-
letém studijním oboru z celkového počtu 190 
žáků prospělo s  vyznamenáním 96 žáků.  Ve 
čtyřletém studijním oboru z celkového počtu 
85 žáků prospělo s  vyznamenáním 10 žáků. 
Z  tělesné výchovy bylo uvolněno ve druhém 
pololetí 6 žáků z  důvodu zdravotní nezpůso-
bilosti. 

Maturitní zkouškou ukončilo studium 21 stu-
dentů oktávy a 13 studentů třídy 4. A. Celkem 
36 nejpilnějším studentům z kvinty až oktávy 
a 1. A až 4. A bylo přiznáno prospěchové sti-
pendium za vynikající prospěch. 

V přijímacím řízení pro školní rok 2023/2024 
se postupovalo podle vyhlášky MŠMT 
č. 353/2016 Sb., kterou se stanoví podrobnos-
ti jednotné přijímací zkoušky a  přijímacího 
řízení ke vzdělávání ve střední škole. Do prv-
ního ročníku studijního oboru 79-41-K/81 
gymnázium, všeobecné osmileté studium, 
bylo přijato 30 uchazečů, kteří odevzdali stej-
ný počet zápisových lístků. Do prvního roční-
ku studijního oboru 79-41-K/41 gymnázium, 
všeobecné čtyřleté studium, bylo přijato 30 
uchazečů a  všichni odevzdali zápisové lístky. 
Do školních lavic tak zasedne od nového škol-
ního roku maximální možný počet nových 
studentů.

Celostátního ověřování vědomostí v  rámci 
projektu Kalibro se zúčastnili žáci 1. A a kvin-
ty z předmětů český jazyk, matematika a an-
glický jazyk. Výsledky žáků jsou na úrovni 
odpovídající stejné věkové skupině v  rámci 
České republiky. Škola se zapojila do výběro-
vého zjišťování výsledků žáků středních škol 
a odpovídajících ročníků víceletých gymnázií 
organizovaného Českou školní inspekcí (ČŠI) 
na podzim 2022. Zjišťování bylo zaměřené na 

fi nanční a čtenářskou gramotnost u žáků prv-
ních a  druhých ročníků. Testování se usku-
tečnilo v období od 22. do 28. listopadu 2022. 
Škola se zapojila také do výběrového zjišťová-
ní výsledků žáků 5. až 9. ročníku základních 
škol a odpovídajících ročníků víceletých gym-
názií organizovaného ČŠI z čtenářské a příro-
dovědné gramotnosti. Výsledky výběrového 
zjišťování poskytují informaci škole o  tom, 
nakolik každý jednotlivý žák zvládá základní 
učivo zahrnuté v  testech. Testování se usku-
tečnilo v  období od 17. do 19. května 2022. 
Dosažený percentil ve třídě kvarta je z české-
ho jazyka 67 a z chemie 58.

Škola se tradičně zapojuje do naukových sou-
těží a olympiád v rámci okresu, kraje a na ce-
lostátní úrovni. Žáci dosáhli v soutěžích řady 
úspěchů a vzorně reprezentovali školu i naše 
město. K  všestranným žákům, kteří úspěšně 
reprezentovali školu v  letošním roce, patřila 
Žaneta Blažková (kvinta), Vojtěch Bystřický 
(oktáva), Martin Straka (oktáva), Anna Drá-
palová (oktáva), Klára Zborovská (septima), 
Terezie Herůfková (septima) a Julie Veverko-
vá (septima). Do celostátního kola recitační 
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Obhajoby seminárek

Mladí klavíristé a zpěváci ZUŠ zakončili
školní rok slavnostním koncertem

soutěže Wolkerův Prostějov postoupila Tere-
zie Herůfková (septima). Do celostátního kola 
soutěže v  cizím jazyce postoupily studentky 
Žaneta Blažková a Julie Veverková.

V tomto školním roce se studenti opět zapojili 
do mládežnického projektu Erasmus, který je 
zaměřený na setkávání mládeže z různých ev-
ropských zemí s cílem rozvíjet jazykové kom-
petence žáků a současně řešit úkoly z různých 
vzdělávacích oblastí.

V  závěru školního roku jsme konečně po tří-
leté přestávce způsobené covidem mohli 
uspořádat školní akademii. Role organizátora 

se ujal studentský parlament a za výrazné po-
moci Mgr. Strouhalové a  Mgr. Vašíčka moh-
la veřejnost a  spolužáci zhlédnout nápaditá 
ztvárnění pohledu naší mladé generace na 
současný svět. Akademie byla skvělou tečkou 
za tímto školním rokem. 

Období hlavních školních prázdnin je v  naší 
škole tradičně obdobím pilné práce. Byla po-
ložena nová vinylová podlaha a  vymalována 
chodba, včetně soklů v  prvním nadzemním 
podlaží. Provádí se generální úklid celé budo-
vy školy. V současné době se provádí výměna 
podlahy v  posilovně, která se rovněž bude 

malovat. Ve dvou kmenových třídách se měni-
ly tabule a  datové projektory. Rád bych chtěl 
proto poděkovat provozním pracovníkům, 
paní uklízečkám a  panu školníkovi, za práci 
na úpravách exteriéru našeho gymnázia.

Nyní je však čas prázdnin, letních výletů, bri-
gád, dovolených a hlavně zaslouženého odpo-
činku. Pedagogickým pracovníkům a  žákům 
školy přeji, aby si užili poslední srpnové dny 
volna a brzy na shledanou. 

PaedDr. Vlastimil Kropáč, 
ředitel Gymnázia Velké Pavlovice

Ve čtvrtek 22. června 2023 se na naší ško-
le uskutečnily obhajoby ročníkových prací. 
Osmým rokem se studenti sexty a 2. ročníku 
čtyřletého studia museli vypořádat s  téma-
tem, které si na počátku školního roku zvolili 
a  během školního roku toto téma postupně 
zpracovávali do své ročníkové seminární prá-
ce. 

Myšlenka psaní této ročníkové práce vychází 
z  podnětů našich bývalých absolventů, stu-
dentů vysokých škol, od nichž jsme získali 
zpětnou vazbu o  omezené příležitosti sezná-
mit se s  přípravou formální a  obsahové části 
seminární práce již na střední škole. Proto 
jsme se rozhodli rozšířit možnosti i  pro naše 
současné studenty s  tím, že někoho může 
zadané téma natolik oslovit a  bude chtít po-
kračovat v  jeho zpracování v  dalším ročníku 
v rámci středoškolské odborné činnosti. 

Studenti zpracovali témata z  různých oblastí 
přírodních a  technických nebo humanitních 
věd. Některá témata byla zaměřená na poru-
chy osobnosti, stres, použití zakázaných látek 
ve sportu, na návykové látky na vývoj plodu, 

Témata ročníkových prací jsou rozmanitá. 
Letos nechyběl ani folklór a kroje, což se na 
jihu Moravy více než nabízí. 

Zpěvačka Valentina Šulová vystoupila za 
klavírního doprovodu paní ředitelky ZUŠ 
Mileny Karberové.

ale také na lidové tradice a  zvyky v  obcích, 
nebo například na významné osobnosti obce 
z trvalého bydliště studenta. 

Výsledky své ročníkové práce studenti obha-
jovali před komisí složenou z třídního učitele 
a  vedoucího práce. Přes počáteční nervozitu 
studentů, kteří své ročníkové práce včas ode-
vzdali je také dokázali obhájit a splnit tak pod-
mínky pro postup do vyššího ročníku.

PaedDr. Vlastimil Kropáč, 
ředitel Gymnázia Velké Pavlovice

Prezentace své seminární práce je pro stu-
denty zkušeností k nezaplacení. Během stu-
dia na vysoké škole ji jistě mnohokrát ocení.

Na dalším z početné série koncertů Základní 
umělecké školy Velké Pavlovice, které se ko-
nají vždy na konci školního roku, vystoupili 
všichni žáci ze tříd pedagogů BcA. Barbory 
Hanákové a  Mgr. Jiřího Polacha. Tento kon-
cert se uskutečnil v úterý 13. června 2023.

Zpěváci a  klavíristé zazpívali a  zahráli svůj 
program, který se svými vyučujícími nacvi-
čovali ve II. pololetí a  jejich vystoupení bylo 
zároveň závěrečnou zkouškou a  slavnostním 
zakončením školního roku.

V  programu zazněly lidové písně, písničky 
z  pohádek a  fi lmů, ale také cvičení a  etudy 
z  Klavírní školy A. Sarauera. Všem mladým 
hudebníkům se vystoupení velice zdařilo a jis-

tě udělali velkou radost svým učitelům a také 
svým rodičům a prarodičům.

Koncert se uskutečnil v  reprezentativních 
prostorách výstavního sálu na radnici a všich-
ni účastníci této krásné a pohodové akce děku-
jí městu Velké Pavlovice a zejména panu sta-
rostovi Petru Hasilovi za ochotu a spolupráci 
při realizaci koncertu.

Poděkování jako vždy patří všem vystupují-
cím, pedagogům za jejich práci a  také rodi-
nám za podporu svých dětí ve studiu hudby, 
která zušlechťuje srdce, mysl i ducha člověka.

Milena Karberová,  ředitelka 
Základní umělecké školy Velké Pavlovice
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ROZHÝBEJME VELKÉ PAVLOVICE 
SE ŠŤASTNÝM KONCEM
Letošní květen se město Velké Pavlovice opět 
rozhodlo podpořit zdravý pohyb pro zlepšení 
nálady svých občanů a  vyhlásilo akci Rozhý-
bejme Velké Pavlovice. Poprvé však mohlo být 
motivací nejen vylepšení osobní kondice, ale 
také možnost přispět svojí účastí na pomoc 
organizaci Zdravotní klaun o.p.s. 

V  letošním roce se podařilo obhájit celkové 
vítězství Ivě Procházkové, která nasbírala 
ještě o  úctyhodných 90 bodů více než v  roce 
loňském. Celkem letos vychodila, vyběhala, 
vyjezdila či vyplavala 411,97 bodů a nemalou 
měrou tak přispěla k získané částce na dobro-
činné účely. 

A jak se říká: „Jaká matka, taká Katka.“ Dět-
skou kategorii vyhrála Tea Procházková. 
Umístění tzv. na bedně má ale letos dvojité 
zastoupení i  v  další rodině, Lenka Levčíková 

skončila v  hlavní kategorii třetí a  její dcerka 
byla na místě druhém. A  jak tedy vypadaly 
stupínky vítězů?

Kategorie děti (do 15 let)
1. místo – Tea Procházková
2. místo – Anna Zelená
3. místo – Alžběta Havlínová 

Kategorie 18–54 let
1. místo – Iva Procházková
2. místo – Petra Konečná
3. místo – Lenka Levčíková

Kategorie 55+ let
1. místo – Libuše Surmanová
2. místo – Blanka Bezděková
3. místo – Věra Hrabcová 

Jak již bylo zmiňováno, mohli jsme se letos 
všichni motivovat i  možností přispět organi-
zaci Zdravotní klaun o.p.s. Město Velké Pavlo-
vice se rozhodlo přispět za každý jeden získa-
ný bod 2 Kč na účet této organizace. Celkově 
bylo občany města vybojováno téměř 4.500 
bodů, a tak na činnost organizace bude zaslá-
na částka ve výši 9.000 Kč.

Věříme, že stejně jako Vám pohyb vykouzlil 
úsměv na rtech, podaří se i zdravotním klau-
nům, díky pomoci našich občanů, vykouzlit co 
nejvíc úsměvů na tváři nemocných dětí. 

Mgr. Alena Havlínová

MÁTE ZÁJEM O INZERCI V PŘÍŠTÍM VYDÁNÍ
VELKOPAVLOVICKÉHO ZPRAVODAJE?

V případě zájmu o zveřejnění Vaší inzerce kontaktujte redakci – Karolína Bártová, 
tel.: 519 428 149, 777 736 413, e-mail: bartova@velke-pavlovice.cz

* termín uzávěrky Velkopavlovického zpravodaje 5/2023 – 4. října 2023
* termín vydání a distribuce Velkopavlovického zpravodaje 5/2023 – 20. října 2023

Ceník inzerce ve Velkopavlovickém zpravodaji * rok 2023
Upozornění – inzerce bude vždy zveřejněna pouze v černobílém provedení, barevný tisk neprovádíme!

Celá strana – A4 * 2.670 Kč (rozměr 210×297 mm, pouze na výšku)

1/2 polovina strany – A5 * 1.340 Kč (rozměr 210×148 mm, pouze na šířku)

1/4 strany – A6 * 730 Kč (rozměr 105×148 mm, pouze na výšku)

1/8 strany – A7 * 370 Kč (rozměr 105×74 mm, pouze na šířku)

Cena inzerce je konečná včetně 21 % sazby DPH.

Těšíme se na Váš zájem!
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Ilustrativní fotoVyberte si z naší nabídky skladových vozů 
na www.agrotec.skoda-auto.cz nebo kontaktujte naše prodejce.

Váš autorizovaný prodejce vozů Škoda:

Skladové vozy 
Škoda ihned k odběru

AGROTEC a. s. 

Brněnská 74
693 01  Hustopeče
Tel.: 519 402 111
www.agrotec.skoda-auto.cz
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SENIOR TAXI
VELKÉ PAVLOVICE

Kontakt pro objednávku:
telefon: 519 365 343, 777 736 406
e-mail: seniortaxi@velke-pavlovice.cz

 
od 8:00 do 12:00 hodin

Provozní doba SENIOR TAXI
od 6:30 do 15:00 hodin

Kolik stojí SENIOR TAXI?
 

 

 

 
od 9:00 do 12:00 hodin 
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KALENDÁŘ AKCÍ
září, říjen & listopad 2023

VIP akce pořádané 
MĚSTEM VELKÉ PAVLOVICE

Město Velké Pavlovice zve všechny milovníky
burčáku, vína, folklóru a dobré nálady na...

VELKOPAVLOVICKÉ VINOBRANÍ 2023

– Pátek 15. září 2023 –
(změna programu vyhrazena)

Hlavní pódium:
 18:00–19:00 hodin  Rangers – Plavci

19:45–20:45 hodin  Fleret
21:30–23:30 hodin  Windband

Vedlejší pódium:
 Cimbálová muzika Palička

– Sobota 16. září 2023 –
(změna programu vyhrazena)

Hlavní pódium:
13:00–13:15 hodin  Dětský folklórní soubor Sadováček
13:15–14:15 hodin  Folklórní soubor Hanýsek ze Šakvic 

14:30–15:30 hodin  Cimbálová muzika Lašár 
15:15–15:45 hodin  Dechová hudba Zlaťulka

16:00 hodin  Zarážení hory, slovo starosty města
16:30–17:30 hodin  Národopisný soubor Břeclavan 

18:00–19:15 hodin  Hrdza 
20:00–23:30 hodin  Graf

14:00–15:15 hodin  PRŮVOD KROJOVANÉ CHASY MĚSTEM s DH Zlaťulka
Vedlejší pódium:

17:30–18:00 hodin & 19:15–20:00 hodin  Darebný ženy

Vstupné:  
15. září 2023 – 300 Kč (na místě v den konání akce)
16. září 2023 - 300 Kč (na místě v den konání akce)
Dvoudenní - 450 Kč (na místě v pátek 15. září 2023)

Dvoudenní i jednodenní vstupné SENIOŘI 70+ bytem ve Velkých Pavlovicích na místě 100 Kč 
(nutnost předložit OP u vstupu do areálu)
DĚTI do 160 cm výšky vstupné neplatí!

VÝHODNÉ PŘEDPLATNÉ!!! - pouze dvoudenní vstupenka 350 Kč
PŘEDPRODEJ zajišťuje TIC Velké Pavlovice, Hlavní 9, 691 06 Velké Pavlovice  

ZAHÁJENÍ PŘEDPRODEJE – pondělí 4. září 2023

Praktické informace k předprodeji:
• zájemce o pořízení vstupenek v předprodeji upozorňujeme, že je možné tyto vstupenky zakoupit 

pouze na místě (na TIC Velké Pavlovice) za hotovost; 
platby předem bankovním převodem ani platby kartou nepřijímáme

• předprodej bude ukončen v pátek 15. září 2023 (první den akce) v 15:00 hodin
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Za změny v programu či zrušení akcí 
zodpovídají pořadatelé.

Podrobné informace k veškerým výše 
uvedeným akcím naleznete na webových 

stránkách města Velké Pavlovice 
* www.velke-pavlovice.cz, v hlášení 

městského rozhlasu a v informačních 
vitrínkách spravovaných TIC – na budově 
TIC a Městské knihovny a na ulici Hlavní 

u budovy 2. stupně ZŠ.

Duo akcí pro všechny seniory z Velkých Pavlovic

BEZPEČNĚ NA INTERNETU MEDIÁLNÍ OBEZŘETNOST
* vhodné i pro laickou veřejnost 

bez zkušeností s počítačem

Přednášející: Mgr. Mrázová, Moravskoslezská vědecká knihovna v Ostravě

Přednáška s posezením se uskuteční 
27. září 2023 v 15:00 hodin

v zasedací místnosti Městského úřadu ve Velkých Pavlovicích
Akce je pro seniory zdarma, ale je nutné se přihlásit u Mgr. Martiny Handlové, Dis.

na Městském úřadě Velké Pavlovice, nebo na tel. č. 777 736 406 do 20. září 2023.

FINANČNÍ GRAMOTNOST PRO SENIORY
Přednáška s posezením se uskuteční 

19. října 2023 v 15:00 hodin
v zasedací místnosti Městského úřadu ve Velkých Pavlovicích

Akce je pro seniory zdarma, ale je nutné se přihlásit u Mgr. Martiny Handlové, Dis.
na Městském úřadě Velké Pavlovice, nebo na tel. č. 777 736 406 do 12. října 2023.

Akce Bezpečně na internetu – mediální obezřetnost & Finanční gramotnost pro seniory 
jsou podpořeny Jihomoravským krajem

RAČTE S DĚTMI S KNIHOU 
PEJSEK HARYK A HOUBY
Pondělí 11. září 2023 v 16:30 h
* Městská knihovna Velké Pavlovice, 
Hlavní 9
* www-velke-pavlovice.cz

RAČTE S DĚTMI S KNIHOU 
ON-LINE ZOO
Středa 11. října 2023 v 16:30 h 
* Městská knihovna Velké Pavlovice, 
Hlavní 9
* www-velke-pavlovice.cz

VERNISÁŽ VÝSTAVY 
FOTOGRAFIÍ 
VELKOPAVLOVICKÝCH 
A SENICKÝCH FOTOGRAFŮ
Čtvrtek 19. října 2023 v 17:00 h
Trvání výstavy do 10. listopadu 2023, 
otevřeno v úřední hodiny Městského úřadu 
Velké Pavlovice
* Výstavní sál Městského úřadu 
Velké Pavlovice, Náměstí 9. května 40
* www.velke-pavlovice.cz

DRAKIÁDA 
Sobota 21. října 2023, od 15:00 do 17:00 h
Pouštění draků, pečené brambory v popelu, 

občerstvení, v případě nepříznivého počasí se 
akce nekoná
* Louka u Zámeckého rybníka, 
Nádražní ulice
* www.ekocentrumtrkmanka.cz, 
www.velke-pavlovice.cz

SVATOHUBERTSKÁ MŠE SVATÁ
Sobota 28. října 2023 v 18:00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie, 
Náměstí 9. května
* www.velke-pavlovice.cz

SVATOMARTINSKÉ OTEVŘENÉ 
SKLEPY
Sobota 11. listopadu 2023, od 11:00 h 
* Vinné sklepy vinařů ze spolku 
Víno z Velkých Pavlovic
* www.vinozvelkychpavlovic.cz, 
www.velke-pavlovice.cz

LAMPIONOVÝ PRŮVOD
Pátek 17. listopadu 2023, od 17:00 h
* Sraz účastníků na Náměstí 9. května 
před radnicí
* www.velke-pavlovice.cz

PODZIMNÍ ŠLAPKA
Pátek 17. listopadu 2023, ve 13:00 h
* www.velke-pavlovice.cz

KALENDÁRIUM – FARNOST 
VELKÉ PAVLOVICE

SVATOVÁCLAVSKÁ MŠE
Čtvrtek 28. září 2023 v 18:00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie

SVATOHUBERTSKÁ MŠE
Sobota 28. října 2023 v 18:00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie 

MŠE ZAKONČENÁ DUŠIČKOVOU 
POBOŽNOSTÍ NA HŘBITOVĚ 
Čtvrtek 2. listopadu 2023 v 18:00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie


